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سخنگوی بانک مرکزی ؛

تامیناعتبار۱۲میلیارددلارواردات
کالاهایاساسی

سخنگوی بانک مرکزی گفت : ۱۲ میلیاردو ۶۷ میلیون دلار برای تامین کالا های 
اساسی، دارو و مواد اولیه واحد های تولیدی ارز تخصیص داده شد.

محمدعلی کریمی با تاکید بر این که از این میزان ۶ میلیارد و ۱00 میلیون دلار تامین 
اعتبار شده و مشتری ارز را دریافت کرده است به تشریح ارز تخصیصی و تامینی با دسته 
بندی کالاهای وارداتی پرداخت و افزود: اغلب کالاهای مورد نیاز در 44 روز گذشته ثبت 

سفارش شده است.
وی خاطرنشان کرد: برای واردات کالاهای اساسی از جمله برنج، جو، حبوبات، دام 
زنده، کنجاله سویا، گندم، گوشت، ذرت، روغن، شکر و کره ۲ میلیارد و 3۷ میلیون 
دلار تخصیص داده شده که از این رقم یک میلیارد و ۲58 میلیون دلار آن تامین ارز 
شده است. این مسئول نرخ دریافتی بابت هر دلار برای واردات کالاهای اساسی را از 
واردکنندگان آن 3800 تومان اعلام کرد و گفت: اگرچه که مجموع ارز پرداختی دولت 
4۲00 تومان درنظرگرفته شده اما برای جلوگیری از افزایش قیمت به بهانه افزایش 
نرخ ارز، تفاوت 400 تومانی ارز کالاهای اساسی را دولت پرداخت می کند. کریمی 
همچنین درباره میزان ارز تخصیصی برای واردات تجهیزات پزشکی، داروهای ساخته 
شده، شیرخشک و مواد اولیه دارو را نیز ۶50 میلیون دلار اعلام کرد که از این میزان 
4۱0 میلیون دلار آن تامین شده است. به گفته سخنگوی بانک مرکزی در تامین سایر 
نیازها وارداتی کشور هم با راه اندازی سامانه نیما و تخصیص ارز 4۲00 تومانی عرصه 
تجارت خارجی کشور به خوبی اداره می شود که در این باره مواد اولیه تولید چون قطعات 
منفصله ماشین آلات راه سازی، ماشین الات و دستگاههای مکانیکی، ماشین آلات و 
دستگاههای برقی، چدن، آهن، فولاد، محصولات شیمیایی آلی و غیرآلی، سوختهای 
معدنی، محصولات کانیهای غیرفلزی، کاغذ و مقوا، کائوچو، شیشه، لکوموتیو و انواع واگن 
و محصولات سرامیکی از ارز 4۲00 تومانی تامین اعتبار شده اند. وی در بخش دیگری 
از سخنان خود با یادآوری اطلاعیه شماره ۷ بانک مرکزی در تاریخ ۲5 فروردین مبنی 
بر تعیین 33 دسته از مصارف اصلی ارزی کشور گفت: از این تعداد مردم با 3 مورد 
بیشتر سروکار دارند که شامل ارزهای دانشجویی،درمانی و مسافری است. سخنگوی 
بانک مرکزی ادامه داد: تا 3 خرداد حدود 85 میلیون یورو و معادل ۱03 میلیون دلار 
ارز مسافری از طریق بانکهای ملی و سامان در اختیار مسافران خارج کشور قرار گرفت، 
همچنین در این مدت برای دیگر امور خدماتی چون درمانی و دانشجویی هم ۶8 میلیون 
یورو و معادل دلاری 8۲ میلیون دلار تخصیص داده شده که در مجموع حدود ۱۶۷ 
میلیون یورو و معادل ۱90 میلیون دلار به این سه دسته ارز تخصیص داده شده است. 
کریمی درباره تعدیل نرخ ارز تخصیصی دولت هم گفت: از ابتدای ابلاغ سیاستهای ارزی 
دولت اعلام شد که نرخ 4۲00 تومان ثابت نخواهد بود و به مرور زمان تعدیل می شود 
برهمین اساس این نرخ در چند روز گذشته افزایش قیمت داشته و تا دیروز به 4 هزار و 
۲۱۱ تومان رسیده است که تا پایان سال هم انتظار می رود چند درصدی نرخ موجود 

تعدیل شود.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد 

نانسبوسدارنخرید!
معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد که آرد باید مستقیما در تولید نان مورد استفاده 
قرار گیرد و هرگونه افزودنی مانند سبوس، غیرقانونی و غیربهداشتی بوده و مردم نباید 

بخرند، چراکه گاهی اوقات از سبوس دامی در پخت نان استفاده می شود.
وی افزود: در کشور اروپایی سبوس چندان مصرف ندارد و این نشان می دهد که این 
ماده غذایی چندان ارزشمند نیست. البته متاسفانه در برخی از موارد مشاهده شده که 
از سبوس دامی در نانوایی ها استفاده می شود که نه تنها هیچ خاصیتی ندارد، بلکه مضر 
است و با این کار سم وارد بدن خودمان می کنیم؛ چرا که همه سموم، فلزات سنگین و 
باقی مانده های شیمیایی روی سبوس دامی می نشیند و با مصرف آن به سلامت خودمان 
آسیب می زنیم. مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران با بیان این که هرگونه افزودنی به 
غیر افزودنی های مجاز در پخت نان ممنوع و تخلف است، ادامه داد: مردم به هیچ وجه 
از نانوایی ها نان سبوس دار نخرند، چراکه باید آردی که از کارخانه می آید به خمیر و نان 
تبدیل شود و اگر نان سبوس دار استاندارد در کشور بخواهد تولید شود باید آن سبوس 
در کارخانه به آرد اضافه شود که با شست وشو و گرفتن مواد مضر بتوان سبوس سالم و 
مفید به سبد مواد غذایی مردم اضافه کرد. سیف تصریح کرد: رواج پیدا کردن مصرف 
سبوس در کشور حاصل تبلیغات نادرست و زیادی است که خودمان در جامعه رواج 
داده ایم و در نتیجه آن مردم تصور می کنند که سبوس دوای شفابخشی است که حاضرند 
بابت آن پول اضافه پرداخت کنند. این در حالی است که سبوس در کشور ما به ویژه در 
پخت نان هایی که تخمیر کامل در آنها انجام نمی شود نه تنها فایده ندارد بلکه زیان آور 
است چرا که اگر سبوس تخمیر نشود ماده ای به نام فیتاز در آن تبدیل به اسید فیتیک 
می شود. معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: اسیدفیتیک موجود در اینگونه نان ها سبب 
می شود جذب ویتامین D و کلسیم در بدن مختل شده و قد کسانی که آن را مصرف 

می کنند کوتاه شود.

عضو اتاق بازرگانی ایران:

تبعیضیدرپرداختدلار۴۲۰۰تومانینیست
عضو اتاق بازرگانی ایران گفت: تبعیض و مشکلی در زمینه تخصیص دلار 4۲00 تومانی 

برای واردات و ثبت سفارش وجود ندارد اما سامانه نیما هنوز اختلال دارد.
به گزارش ایسنا، اختلالات سامانه نیما و از طرف دیگر تخصیص پیدا کردن و نکردن 
دلار 4۲00 تومانی برای ثبت سفارش واردات کالا از جمله مسائلی است که بسیاری از 

تجار و واردکنندگان آن را مطرح می کنند.
در این زمینه اسدالله عسگراولادی - عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران - به 
ایسنا اینگونه پاسخ داد که دلار 4۲00 تومانی به همه متقاضایان ثبت سفارش واردات 
تخصیص یافته و حتی کسانی که هفته گذشته نسبت به ثبت سفارش واردات کالای 
خود اقدام کرده اند، دلار 4۲00 تومانی دریافت کرده اند. وی با اشاره به این که مشکلی 
در زمینه  تخصیص دلار 4۲00 تومانی وجود ندارد، افزود: این که گفته می شود بین 
شرکت های کوچک و بزرگ در تخصیص دلار 4۲00 تومانی تبعیض قائل می شوند 
و برخی در این زمینه مشکل دارند، صحت ندارد. چراکه تا جایی که ما اطلاع داریم و 

می بینیم همه متقاضیان درحال دریافت ارز مورد نیاز خود هستند.
رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و چین همچنین در خصوص مشکلات و اختلالات 
و  تجار  آن،  اختلالات  و  نشده  نیما هنوز حل  نیما، گفت: مشکلات سامانه  سامانه 
واردکنندگان را با مشکلاتی مواجه کرده است که مسئولان امر وعده دادند به زودی این 

اختلالات را برطرف می کنند.

لاریجانی در جلسه علنی مجلس:

تعیینزمانبندیبرایحلوفصل
مشکلاتبانکی

رئیس مجلس با بیان اینکه در جلسه غیرعلنی امروز مجلس پیشنهاد هایی درخصوص 
رفع مشکلات بانکی بررسی شد، گفت: زمانبندی برای حل و فصل مشکلات بانکی 

تعیین شد.
علی لاریجانی در آغاز نشست علنی دیروز مجلس شورای اسلامی درخصوص جلسه 
غیرعلنی نهاد قانونگذاری اظهار داشت: از ساعت 9 صبح، بحث های مهمی درباره 
همکاری های بانکی کشور و برخی اصلاحاتی که باید در ساختار بانک ها صورت بگیرد 
تا به تولید ملی کمک کند، مطرح شد. رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: بحث هایی 
را مرکز پژوهش های مجلس در مورد حل برخی مشکلات بانک ها برای کمک به تولید 
کشور، استقلال بانک مرکزی و اصلاحاتی که باید در قانون بانکداری و بانک توسعه ای 

صورت گیرد مطرح کرد و پیشنهادهایی نیز ارائه شد.
آقای لاریجانی با بیان اینکه زمانبندی برای حل و فصل این مسائل در نظر گرفته شده 
است، گفت: خوشبختانه بین آراء مرکز پژوهش ها، بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و 
دارایی همگرایی هایی در بخش های مهمی وجود داشت که کمک می کند قوای مختلف 

اصلاحات را انجام دهند.

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران :

خروجآمریکاازبرجاماثری
برصنعتگازایرانندارد

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران گفت :با خروج آمریکا از برجام، هیچ محدودیتی در 
صادرات گاز ایران بوجود نخواهد آمد.

حمید رضا عراقی با بیان اینکه صادرات گاز با نفت کاملا متفاوت است، گفت: مصرف 
گاز هم از نظر اقتصادی و هم از نظر زیست محیط مقرون به صرفه است و به همین علت 

هیچ کس نه می تواند و نه حق دارد مصرف گاز را تحریم کند.
مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه قراردادهای شرکت ملی گاز با همسایگان 
قراردادهای بلند مدتی است  افزود: در حال حاضر روزانه 30 میلیون متر مکعب گاز به 
ترکیه و ۱8 میلیون متر مکعب گاز به عراق صادر می کنیم که این میزان با راه اندازی 
خط لوله بصره افزایش چشمگیری خواهد یافت. وی در خصوص همکاری با پیمانکاران 
خارجی پس از خروج آمریکا از برجام و بازگشت احتمالی تحریم ها نیز گفت: خوشبختانه 
در شرکت ملی گاز ما، همکاری خاصی با پیمانکاران خارجی نداریم و بین 80 تا 90 
درصد از تجهیزات مربوط به حفظ و نگهداری و تاسیس پالایشگاه را در کشور تولید می 
کنیم و در این زمینه خودکفا هستیم. عراقی با بیان اینکه در زمینه گاز نیازی به خارجی 
ها نداریم اظهار داشت: خروج آمریکا ازبرجام یا بازگشت دوباره تحریم ها اثر خاصی 

برصنعت گاز کشور و صادرات این محصول نخواهد داشت.

در نشست هم اندیشی وزیر راه و شهرسازی با نمایندگان رانندگان حمل و نقل 
بار ومسافر، افزایش ۲0 درصدی نرخ کرایه حمل ونقل برای همه استان ها اعمال 

شد در حالی که پیش از این محدوده ۱0 تا ۲0 درصدی تعیین شده بود. 
در روزهای اخیر، کامیونداران نسبت به کم بودن کرایه و مشکلات بیمه ای و 

صنفی، اعتراض کرده و خواهان رسیدگی به وضعیت خود شدند.
عباس آخوندی  دراین نشست در پاسخ به حاضران، اعتراض صفنی رانندگان را 
حق قانونی و طبیعی آنها دانست و تاکید کرد: باید توجه داشت که حق اعتراض 
با سنگ پراکنی متفاوت است؛ همانند گفته های نمایندگان رانندگان باور دارم 

افرادی که وسط جاده ها اقدام به سنگ پراکنی کردند جزو رانندگان نیستند.
وی افزود: مشکلات رانندگان را باید با مشارکت و مشورت همدیگر رفع کنیم. 
بر همین اساس به دنبال توافق پشت درب های بسته نبوده و رانندگان از همه 

جزئیات تصمیم گیری ها مطلع خواهند شد.

* با نرخ گذاری دولتی مخالفم
وزیر راه و شهرسازی درباره نرخ گذاری کرایه حمل نیز توضیح داد: »شخصاً 
با نرخ گذاری از جانب دولت مخالفم اما باید یک مبنا به عنوان نرخ راهنما وجود 
داشته باشد تا حدود نرخ مشخص شود؛ می توان با همفکری یکدیگر آن را 
با یادآوری مشکلات بین شرکت های حمل ونقل و  مشخص کرد.« آخوندی 
رانندگان گفت: ابتدا باید درباره انواع شرکت ها بحث کرد و تنوع آن را افزایش داد؛ 
همچنین چگونگی رابطه مالک کامیون، شرکت و راننده مورد بحث و بررسی قرار 

گیرد تا هرگونه تغییرات لازم اعمال شود.
* باید منافع همه ذینفعان را در نظر گرفت

این عضو کابینه دولت دوازدهم ۲ مساله »افزایش نرخ بهره وری و نظم عادلانه« 
را مهم دانست و گفت: برای رانندگان ممکن است تأمین حداکثری منافع 
شخصی از بیشترین اهمیت برخورداری باشد اما باید منافع دیگران را نیز دید و 

مدلی که منافع همه ذی نفعان را در بر می گیرد انتخاب شود.
وزیر راه و شهرسازی تأکید کرد: این قابلیت وجود دارد که هرگونه اقدامی که 
نظم عادلانه اعم از نحوه محاسبه کارمزد، پرداخت ها و رسیدگی کمیسیون های 
ماده ۱۱ و ۱۲ را بر هم زند، مورد بازبینی قرار گیرد و در صورت نیاز تجدیدنظر 

شود.
* بازبینی آیین نامه و فرایندها

ادامه داد: در صورتی  که خواسته ها به صورت مکتوب ارسال شود  آخوندی 
می توان با تشکیل یک کارگروه تخصصی متشکل از نمایندگان رانندگان، سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای و معاونت حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی، به 
بررسی و بازبینی همه آیین نامه و فرایندها پرداخت و پس از جمع بندی نهایی 

اعلام عمومی شود.
وی به مسائل مربوط به بیمه رانندگان نیز اشاره کرد و گفت: باوجود اینکه مساله 
بیمه مربوط به سازمان تأمین اجتماعی است، اما وزارت راه و شهرسازی برای 

تشکیل جلسه های سه جانبه، حاضر به کمک به رانندگان است.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: یکی از مسائل قابل پیگیری در کارگروه مشترک، 
بررسی بیمه شخص ثالث، بدنه و خویش فرما و بررسی رابطه مالکان و شرکت ها 

ومسائل انضباطی و مالیاتی است.
این عضو کابینه دولت دوازدهم به اعتراض رانندگان نسبت به سهمیه سوخت 
براساس پیمایش نیز اشاره کرد و افزود: به طورکلی اجرای این طرح به نفع 
رانندگان است اما در صورت اثبات صحبت های نمایندگان رانندگان مبنی بر 
وجود اشکالاتی در مناطق مختلف همچون مرزها، باید با همکاری شرکت ملی 

پخش فراورده های نفتی بررسی و برطرف شود.
* پیشنهاد واردات لوازم یدکی توسط صنف کامیونداران

آخوندی درخصوص افزایش قیمت لوازم یدکی و محصولات پرمصرف در بازار 
خطاب به نمایندگان رانندگان گفت: وزارت راه و شهرسازی این آمادگی را دارد تا 
از واردات لوازم یدکی موردنیاز رانندگان توسط خود آن ها حمایت کند؛ این اقدام 
سبب می شود با ورود نخستین محموله وارداتی، لوازم یدکی در بازار با قیمت 
مناسب عرضه شود. وی افزود: به طور حتم در صورت مطلع شدن وزارت صنعت، 
معدن و تجارت از شرایط کنونی بازار لوازم یدکی و محصولات پرمصرف کامیون ها 
و تصمیم رانندگان، از طریق انجمن ها برای واردات این محصولات به اصلاح امور 

خواهد پرداخت و شاهد توزیع با قیمت مناسب در بازار خواهیم بود.
آخوندی تأکید کرد: یک کارگروه مشترک با همه انجمن ها درخصوص رابطه 
شرکت ها و رانندگان، مدل قیمت گذاری، بیمه، تأمین لوازم یدکی و محصولات 
پرمصرف با مسئولیت رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای و یک نماینده 

از معاونت حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی تشکیل شود.
وزیر راه و شهرسازی یادآور شد: اقشار مختلف جامعه از جمله رانندگان ناوگان 
حمل ونقل عمومی جاده ای می توانند از طریق سامانه »شهراه« با این جانب ارتباط 

برقرار کرده و نظرها، انتقادها و پیشنهادهای خود را ارسال کنند.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

افزایش 20 درصدی تعرفه حمل  و نقل در کشور 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱5۲۷ شماره  رای   -۱
۱395۱۱443000۲0005۱۶ آقای رسول صداقی فرزند گل علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8۷/85 مترمربع 
پلاک شماره ۷ فرعی از ۲3۲۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 855(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲000۷0۶ شماره  رای   -۲
۱39۱۱۱443000۲0۱۶8۲8 خانم معصومه نظری فرزند عبدالروف در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱4/94 مترمربع 
پلاک شماره 4۷ فرعی از ۱8۷8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 85۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲00043۱ شماره  رای   -3
۱394۱۱443000۲00034۲ آقای حسن حیدری کبریتی فرزند یعقوب در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱05 
مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۲۶4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم باشام .) م الف 85۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲033۷۷0 شماره  رای   -4
۱39۲۱۱443000۲00۲55۲ آقای سیدمحمود موسوی فرزند سیدکاظم در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۱/۲  
مترمربع پلاک شماره ۷۷ فرعی از ۱899 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 858(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲000۶9۲ شماره  رای   -5
۱39۱۱۱443000۲0۱33۲۷ آقای قدیر حسنی فرزند ذوقعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱08 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از ۲۲۶8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از فرشته شاطریان با ولایت خلیل شاطریان .) م الف 859(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱340 شماره  رای   -۶
از  اکبر در قسمتی  ۱395۱۱443000۲00۱۲49 آقای علی حسینی فرزند 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲0/۱4 مترمربع 
پلاک شماره 4 فرعی از ۲3۲9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 8۶0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲0389۷۱ شماره  رای   -۷
۱39۱۱۱443000۲0۱۲99۱ خانم نیره برهانی فرزند سید محمد در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8۷/50 مترمربع 
پلاک شماره ۱03 فرعی از ۱895 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 8۶۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲000۷35 شماره  رای   -8
۱39۶۱۱443000۲00۱۱04 آقای عبدالعلی یوسفی چهرقانی فرزند شمسعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 88/90 
مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از ۲30۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حشمت الملوک نزهت فرزانه و شکوه 

و مینو و آذر و پرتو بیگدلی آذری .) م الف 8۶۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱334 شماره  رای   -9
۱39۶۱۱443000۲000۲03 آقای احسان خیرخواه یزدی فرزند غلام رضا در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۶۱ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۲۶۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 8۶3(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۲09۶ شماره  رای   -۱0
۱39۶۱۱443000۲000۲04 آقای احمد فارسی پور فرزند سیفعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷9۲ مترمربع 
پلاک شماره ۲ فرعی از ۲۶۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 8۶4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱95۲ شماره  رای   -۱۱
در  عیوضعلی  فرزند  شوندی  اله  نجات  آقای   ۱39۶۱۱443000۲000۷98
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۷/۶0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲333 و ۲334 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی .) م الف 8۶5(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱33۲ شماره  رای   -۱۲
۱39۶۱۱443000۲00۱۱3۱ آقای ابوالفضل خلف فرزند محمد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 88/5۶ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۶8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 8۶۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲0۱84۲۲ شماره  رای   -۱3
۱39۱۱۱443000۲0۱8388 آقای علی اکبر وحیدی شهیر فرزند حاج آقا در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۷/40 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۶9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 8۶۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱40۱ شماره  رای   -۱4
۱39۲۱۱443000۱00۱403 خانم مریم غلامی فرزند محمدجعفر در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 5۷/40 مترمربع 
پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۶04 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 885(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱0۶۲ شماره  رای   -۱5
۱39۲۱۱443000۲00۲33۷ آقای لطیف علیرضالو فرزند یوسف در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 93/۷۲ مترمربع 
پلاک شماره ۱۶۷ فرعی از ۱94۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا آهن جان .) م الف 88۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱8۱3 شماره  رای   -۱۶
۱39۱۱۱443000۲0۱5553 آقای حمداله بیرامی فرزند رحمان در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 345/۲0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱84۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 88۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲03۷99۶ شماره  رای   -۱۷
۱39۱۱۱443000۲009305 آقای حبیب الله نظری فرزند نصرالله در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱44 مترمربع 
پلاک شماره ۱۶ فرعی از ۱950 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین طه نسب .) م الف 888(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲0389۷9 شماره  رای   -۱8
۱39۱۱۱443000۲0۱0۲۶۶ آقای صفرعلی علی رضالو فرزند محرمعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱9۶4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 889(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲000۷3۲ شماره  رای   -۱9
۱39۱۱۱443000۲00383۶ آقای عباس امیری زمام فرزند محمود در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱5۷ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱80 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد و محمد خطیبی فرزند حسن و نجم 

السادات فرزند امیرزاده فرزند حسن . ) م الف 890(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱۲4۱ شماره  رای   -۲0
در  علی  کل  فرزند  یوسفی  اله  عنایت  آقای   ۱39۶۱۱443000۲00۱3۲8
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 93/۷5 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱95۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسن نجفی .) م الف 89۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱۶۶5 شماره  رای   -۲۱
فرزند محمدسعید در  بهاری  آقای محمدباقر   ۱395۱۱443000۲0004۷۶
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۷4 مکرر اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد ابراهیم شاکری . ) م 

الف 89۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱۷90 شماره  رای   -۲۲
۱395۱۱443000۲0003۶۱ خانم زیبا گائینی فرزند حسن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶9/۱۷ مترمربع 
پلاک شماره ۱ فرعی از ۲5۲۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 893(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲0088۶5 شماره  رای   -۲3
۱39۱۱۱443000۲0۱۶55۲ خانم صدیقه بهمنی حیدرآبادی فرزند رضا در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱40 
مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲593 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 894(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۲0۱۱ شماره  رای   -۲4
۱39۱۱۱443000۲0۱۲05۱ خانم صغری کوچک فرزند مختار در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۶ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲3۲۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از ناصر پیرمرادی .) م الف 895(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲0354۲8 شماره  رای   -۲5
۱39۱۱۱443000۲008093 آقای علی زندی زاده فرزند قربانعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 9۱/۷0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲39۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اسداله زرین اقبال . ) م الف 89۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۲0۲3 شماره  رای   -۲۶
۱39۱۱۱443000۲0۱4483 خانم معصومه کریمی فرزند نیتعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۱/50 مترمربع 
پلاک شماره ۶0 فرعی از ۱939 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از درویش علی سیمرغ .) م الف 89۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۲054 شماره  رای   -۲۷
۱393۱۱443000۲000۶۶5 آقای علی اصغر بختیاری فرزند محمد در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲3۲۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسینعلی قزلی .) م الف 898(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱3۲۱ شماره  رای   -۲8
۱39۱۱۱443000۲0۱۲83۲ آقای حمید نصیری فرزند ابراهیم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱3 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۷8۷ و ۱۷88 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی / خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م 

الف 899(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱803 شماره  رای   -۲9
۱39۶۱۱443000۲00۱3۶۷ خانم طاهره عابدی فرزند عباسقلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱45 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱8۱۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 900(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱85۲ شماره  رای   -30
فرزند  بزچلوئی  یوسفی  عوضعلی  آقای   ۱39۶۱۱443000۲0009۷0
عبدالحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۷5/4۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱854 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عبدالحسین یوسفی 

بزچلوئی . ) م الف 90۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱50۱ شماره  رای   -3۱
۱393۱۱443000۲000894 آقای حبیب اله معارفوند فرزند علی صفدر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱0۶/8 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۲305 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدحسین ضیائی بیگدلی .) م 

الف 90۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱8۲8 شماره  رای   -3۲
۱39۶۱۱443000۲0003۶8 خانم رقیه رحمانی مطلوب فرزند نور محمد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱0۲ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲39۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 903(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲000۷0۲ شماره  رای   -33
در  اله  ولی  فرزند  سیجانی  اله  شمس  آقای   ۱39۱۱۱443000۲000۶84
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲3۱/3۲ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱8۲5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 904(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱539 شماره  رای   -34
در  فرزند محمدجواد  ذاکری  اله  آقای حبیب   ۱39۶۱۱443000۲00۱90۷
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱0۲/83 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱85۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فهیمه موسوی . ) م الف 905(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲038۶5۶ شماره  رای   -35
۱393۱۱443000۲000۷0۷ خانم اکرم شفیعی نصرآبادی فرزند حسن در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 45 
مترمربع پلاک شماره ۲5 فرعی از ۲۲۶۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 90۶(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲0349۲۱ شماره  رای   -3۶
در  غلامعلی  فرزند  طلب  قربانی  بهرام  آقای   ۱39۲۱۱443000۲004۲8۱
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۷5 
مترمربع پلاک شماره 505 فرعی از ۱95۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 90۷(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۱۱08 شماره  رای   -3۷
در  یوسفعلی  فرزند  شاهمیرزالو  محمد  آقای   ۱39۱۱۱443000۲00۲533
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 49/۷۲ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱9۷4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی شاکری .) م الف 908(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶033000۲00۲05۷ شماره  رای   -38
۱39۶۱۱443000۲00۱9۷0 خانم اکرم تیمورزاده فرزند اسماعیل در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱45 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱9۷8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 909(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲038400 شماره  رای   -39
۱39۱۱۱443000۲0۱۶890 آقای محمد ملیح فرزند محرمعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 84/۱۶ مترمربع 
پلاک شماره 4 فرعی از ۱93۷ و ۱935 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .) م الف 9۱0(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000۲0۱5908 شماره  رای   -40
۱394۱۱443000۲000۲3۲ آقای محمد فرهنگی فطرت فرزند محرم علی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱05 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱843 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی برابر سند قطعی.) م الف ۷04۶(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/02/23 
تاریخ انتشار دوم: 1397/03/7
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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برای این تیم احترام قائل باشید 

رئال-لیورپول:چیزیبیشازکمدیاشتباهات
 

جام را آنهایی بالا بردند که پاری سن ژرمن را شکست داده بودند، بایرن مونیخ را، یوونتوس 
را. آنها برای سومین بار پیاپی که از دهه هفتاد بی سابقه بوده جام را به چنگ آوردند... آیا 
این رئال، بهترین تیم تاریخ است؟ احتمالا نه، ولی آن چه در این دوران انجام داده اند با هر 

معیاری فوق العاده بوده.
زیدان بیست و نه ماه پیش رهبری رئال را در دست گرفت و در این برهه نه جام به چنگ 
آورده و در ۱04 بازی از ۱49 بازی پیروز شده و یگانه مربی تاریخ رقابت های اروپایی بوده 
که سه بار پیاپی قهرمان شده... آیا او بهترین مربی تاریخ رقابت های باشگاهی بوده؟ باز هم 
احتمالا نه، ولی او بود که کریم بنزما را کنار کریستیانو رونالدو راهی میدان کرد و سپس او 

بود که گرت بیل را جای ایسکو راهی میدان کرد. 
دو: باتجربه و بی تجربه

لیورپول ورای رویاهایش پرواز کرده بود. رویای اولیه گذر از سد هوفنهایم در مرحله اولیه 
و سپس صعود از مرحله گروهی بود، ولی آنها پورتو را در مرحله پلی آف خرد کردند، 
منچسترسیتی را از سر راه برداشتند و رم را شکست دادند. آنها بیش از هر تیمی گل زدند 
و تنها تیمی بودند که سه بازیکنش دو رقمی دروازه ها را به آتش کشیدند. با این وصف 
فاصله دو تیم در همان ترکیب اولیه عیان بود. هیچ یک از بازیکنان لیورپول تا آن شب در 
فینال لیگ قهرمانان بازی نکرده بودند... آخرین بازی که هیچ یک از بازیکنان تیمی در فینال 
تجربه بازی در دیدار نهایی لیگ قهرمانان را نداشت سال ۲0۱3 بود:  بوروسیا دورتموند به 
رهبری یورگن کلوپ. در سوی دیگر بازیکنان رئال همان هایی بودند که پارسال در فینال 
راهی میدان شدند. فقط واران و ایسکو در سه فینال متوالی بازی نکرده بودند. یازده بازیکن 
ترکیب اصلی رئال جمعا 8۶۷ بار در رقابت های لیگ قهرمانان بازی کرده بودند که میان 
شان کیلور ناواس با 3۷ بازی، تازه وارد بشمار می رفت، در حالی که لیورپولی ها جمعا ۲۲3 
بار در این لیگ به میدان رفته بودند که محمد صلاح با 3۷ بازی قدیمی ترین شان بود. اگر 
رونالدو در لیگ قهرمانان به ۷ هت تریک دست یافته بود، رابرتسون برای پنجمین بار در 
لیگ قهرمانان بازی کرد... همه اینها یعنی رئالی ها با تجربه بودند و لیورپولی ها، بی تجربه.

 سه: از راموس تا صلاح
سرجیو راموس دستانش را به دست محمد صلاح گره زد و او را نقش زمین کرد. او برای 
متوقف ساختن صلاح به خطا روی آورد و او را متوقف کرد، ولی "انعام ویژه" ای هم نصیبش 
شد: مصدومیت شدید شانه صلاح. پسر مصری با اشک میدان را ترک کرد، مهم ترین بازی 
فصلش را از دست داد و در کنار همه آنها جام جهانی را هم از دست داد تا یادمان بیاید 
فوتبال گاهی چقدر بی رحم می شود. همه اینها راموس را برای خیلی ها یک "هیولا" کرد... 
مگر راموس همان بازیکنی نبود که در فینال پارسال زمینه اخراج کوادرادو را مهیا ساخت؟ 
مگر رکورد دریافت کارت قرمز در صف رئالی ها را به خود اختصاص نداده؟... ولی حتی در 

آن خطا و این کارت ها هم تاریخ جاری بود، تجربه ای کارساز.
 چهار: از نیمه اول تا نیمه دوم

مصدومیت صلاح بر هر دو جبهه تاثیر ذهنی گذاشت. لیورپولی ها که در نیم ساعت اول 
تیم برتر بودند و تعداد نه شوت در این برهه نواخته بودند آهنگ شان را از دست دادند و 
در پانزده دقیقه پایانی نیمه اول شوت دیگری نزدند. نیمه دوم که آغاز شد، رویکرد لیورپول 
تغییر داده شده بود. آنها به خنثی کردن حمله های رئالی ها و ضد حمله روی آورده بودند. 
آنها تا پیش از خروج صلاح از میدان 5۶ بار توپ را در یک سوم آخر زمین لیورپول لمس 
کرده بودند و رئال ۲۱ بار در یک سوم آخر زمین لیورپول. آماری که در نیمه دوم وارونه شد 

و رئال ۶5 بار در آن منطقه به توپ ضربه زد.
 پنج: کمدی اشتباهات کاریوس

لیورپول در نیمه دوم پاسخی برای چالش هایش نداشت و به نظر می رسید رئال را به 
افزایش فشار دعوت می کند. ولی حکایت ترکیب دیگری پیدا می کرد، با کاریوس، با 
سنگربان آلمانی لیورپول که هدایای گران قیمتی تقدیم رئالی ها کرد. کاریوس در فصل 
سپری شده بهتر شده بود و بااعتماد به نفس تر. در شانزده بازی از سی و دو دیدار پیش از 
فینال به کلین شیت دست یافته بود. ولی گلی که تقدیم بنزما کرد برتافته از تعجیل و عدم 
تمرکز بود و نشان می داد قواره بازی در فینال لیگ قهرمانان را ندارد. اهمال او می توانست 
لیورپول را نابود کند، ولی نکرد و مانه ضربه تساوی بخش را زد. مانه که احتمالا بهترین 
بازیکن لیورپول بود. دهمین گلش در لیگ قهرمانان این فصل را زد و بیش از هر بازیکنی 

در این دیدار تکل زد.
 شش: دو گل گرت بیل

رئال، رئال بود و نیمکتش غنی تر و فاخرتر. گزینه تعویض کلوپ چه کسی بود؟ امره جان. 
در حالی که گرت بیل جای ایسکو را گرفت و سه دقیقه پس از ورود با نخستین ضربه اش 
به توپ دروازه را با آن برگردان قیچی باز کرد تا همه آن گل شانزده سال پیش زیدان در 
همپدن پارک را دوره کنند. کاریوس به سوی توپ شیرجه رفت، ولی مغلوب شد. گل سوم 
که بیل از فاصله دور بر توپ نواخت و کاریوس آن را از دست داد تیر خلاص بود. سرخپوش 
ها در بیست دقیقه پایانی فقط یک شوت نواختند. جوردن هندرسون، جیمز میلنر و جورجو 
وینالدوم از ته دل جان کندند، ولی کروس در جبهه رئالی ها 8۷ پاس با دقت 95 درصدی 

ارسال کرد و مودریچ ۷۲ پاس با دقت 94 درصدی.
 هفت: از کلوپ تا زیدان

سوت پایان را که نواختند کلوپ در چندمین فینال متوالی اش شکست خورده و زیدان در 
سه فینال متوالی اش جام را بالا می برد. کلوپ، البته هواخواهان و علاقمندان بسیاری در 
سراسر جهان دارد اما حتی آن سرسخت ها هم کمی با خود فکر کردند که چطور دروازه بان 
لیورپول در یک فینال چنین اشتباهاتی می کند؟ شاید وقتش رسیده کاشف کاریوس هم 
به اشتباه خود اعتراف کند که کلوپی مرد همیشه ستایش شده آلمانی جام هم می خواهد.

با این فن جودوکاران هم روی تاتامی تسلیم می شوند 

آنالیزفنجودویراموسبهصلاح!
قهرمان سابق جودوی جهان 
گفت: وقتی خطای راموس روی 
مسابقات  یاد  دیدم،  را  صلاح 
عجیب  حرکت  افتادم.  خودم 
راموس و خطای شدید کاپیتان 
رئال مادرید که باعث مصدومیت 
شدید محمد صلاح و بر باد رفتن 
برای ستاره  رویای جام جهانی 
را  زیادی  انتقادات  مصری شد؛ 
فضای  در  است.  داشته  پی  در 
مجازی خطای راموس و حرکتی 
که او روی صلاح انجام داد، به 
یک فن در رشته جودو تشبیه 

شده و برخی آن را حرکت عمدی از سوی کاپیتان خشن رئال مادرید می دانند. برای اطلاع 
از اینکه چقدر حرکت راموس با جودوکاران شباهت داشته، با "محمود میران" قهرمان سابق 
جودوی ایران و جهان تماس گرفتیم. در ادامه توضیحات محمود میران را درباره خطای 

عجیب سرخیو راموس روی محمد صلاح می خوانید.
فن »کانست« راموس به صلاح

من بازی را کامل دیدم و از نظر من هم خطای راموس روی صلاح شبیه فنون جودو بود. 
شاید بیشتر بتوانیم این حرکت را به فن »کانست« در جودو تشبیه کنیم. یک دست گرو 

گرفته می شود و حریف به سمت شانه دیگر به زمین کوبیده می شود.
با این فن جودوکاران تسلیم می شوند

در جودو وقتی چنین حالتی پیش می آید که حریف بخواهد روی آرنج دست جودوکار 
مقابل فشار بیاورد. این گرو گرفتن دست و فشار به آرنج حریف باعث می شود که جودوکار 

مقابل خیلی زود تسلیم شود.
حرکت راموس برنامه ریزی شده بود!

شکل اجرای این فن از سوی سرخیو راموس نشان می دهد که حرکتش غیرعمدی نبود. 
فوتبال که با دست و چنین حرکاتی کاری ندارد. از نظر من این خطا از سوی کاپیتان رئال 

مادرید برنامه ریزی شده بود و او به شکل عجیبی محمد صلاح را به زمین زد.
 یاد مسابقات خودم افتادم!

وقتی این صحنه را دیدم، یاد مسابقات خودم افتادم. البته کمی خنده ام گرفت که چنین 
حرکتی در زمین فوتبال آن هم در آن سطح بالا رخ داده است. فینال لیگ قهرمانان اروپا 

شبیه تاتامی جودو شده بود.
بعید می دانم صلاح به جام جهانی برسد

آسیب دیدگی ناشی از اجرای این فن از ناحیه سر کتف است. این بخش از بدن جای 
حساسی است که برای بهبود وضعیت ورزشکار نیاز به 3 تا 4 هفته استراحت مطلق دارد. 
شدت آسیب دیدگی صلاح خیلی بالاست چون وزن ۲ نفر روی یک کتف او پایین آمد. بعید 

می دانم با چنین وضعیتی صلاح به جام جهانی برسد.

پاسخ معاون ورزشی استقلال به انتقادات: 

تیام گفت خانواده ام راضی نیستند ایران بمانم 
معاون ورزشی باشگاه استقلال می گوید پارسال که تیام را برای پیوستن به 
استقلال راضی کرده است، شرط مهاجم آبی ها برای پیوستن به این تیم امضای 

قراردادی به مدت نیم فصل بوده است.
پندار توفیقی، معاون ورزشی باشگاه استقلال درباره ماندن تیام در استقلال، 
گفت : همیشه در فصل نقل  و انتقالات چنین شایعاتی به وجود می آید که مثلا 
یک بازیکن می خواهد با مبلغ بالایی به یک کشور حوزه خلیج فارس برود و 
این باعث می شود فشار هوادار به خصوص در فضای مجازی افزایش پیدا کند.

وی افزود: ممکن است این فشارها کاری کند که باشگاه بازیکنانی را جذب 
کند که کاربردی را برای تیم نداشته باشند. ما پارسال که تیام را جذب کردیم 
دو هفته  با او مذاکره کردیم تا به ایران بیاید. یکسری از دلالان ایرانی از حضور 
چنین بازیکنانی در کشور جلوگیری می کردند. ما او را راضی کردیم که فقط 
به ایران بیاید و او را ببیند. بازیکنی نبود که حاضر باشد در ایران قرارداد بندد. 
آن زمان او تقریبا کارش با باشگاه های قطری تمام شده بود و حتی تیم های 
قطری ویزای کار نیز برای تیام فرستاده بودند. ما از قطر او را راضی کردیم که 

به استانبول بیاید و بعد از آن شبانه او را به تهران آوردم.
توفیقی ادامه  داد: با هماهنگی  که با افتخاری انجام داده بودیم، تا فردای آن 
روز کارهای قراردادی ما طول کشید که تیام دو شرط برای امضای قرارداد با 
ما داشت. نخست این که  من نیم فصل در ایران بیشتر نمی مانم و همین چند 
بازی را می خواهم در کنار استقلال باشم و می خواست  به این وسیله "ترانسفر 
مارکتینگ " برای خود ایجاد کند. از آن طرف نیز ما هم برای جذب مهاجم 
تحت فشار بودیم.  ما نیز متقابلا به او پیشنهاد دادیم که به جای یک نیم فصل، 
سه نیم فصل با استقلال قرارداد ببندد تا در صورت جدایی مبلغی نیز به باشگاه 
ما برسد. 300 هزار دلار با تیام قرارداد داشتیم که ۲00 هزار دلار آن را برای 

فسخ قرارداد گذاشتیم.
معاون ورزشی باشگاه استقلال در گفت وگو با "رادیو ایران"،  اضافه کرد: همه 
آنهایی که در فوتبال ایران و بستن قرارداد کار کرده اند می دانند که نمی توانیم 
با بازیکنی همانند تیام به گونه ای قرارداد ببندیم که 300 هزار دلار به او بدهیم 
و 3 میلیون دلار برای فسخ قراردادش بگذاریم. دوستانی که امروز حرف هایی 
را در این باره می زنند سال گذشته کفش های ما پای آنها نبوده که بدانند ما 
چه کاری انجام داده ایم و شرایط چگونه است. این قراردادی که ما با تیام امضا 
کردیم قرارداد خوبی به حساب می آید. تیام در تیم ما درخشید اما چند بازی 
مصدوم بود و قبل از این که به ایران بیاید چند ماه بدون تیم بود که علت آن 

هم وجود همین مصدومیت ها بود.
او افزود: تیام در سفری که به کویت داشت به ما اطلاع داد که می خواهد 

خانواده اش را به مکه ببرد که بعد از آن شایعه پیشنهاد باشگاه الکویت پیش آمد 
که مشخص نیست چقدر این پیشنهاد مهم است. ما مستندی ندیدیم. من طی 
مکالماتی که با تیام چه به صورت صوتی و چه تصویری و چه پیامکی داشتم 
و همه آنها موجود است، ایشان مدیر برنامه جدیدی را به من معرفی کرد. من 
به صورت مستقیم با این مهاجم سنگالی صحبت کردم و رابطه خوبی با او 
دارم. سیستم فرهنگی او با ما متفاوت است و شخص دیگری را به عنوان مدیر 
برنامه به ما معرفی کرد که من با او درباره مطرح شدن پیشنهاد الکویت مذاکره 
کردم. جا به جا شدن چنین مبالغی در کویت برای ما غیر قابل باور بود. من 
می خواستم با او و تیام در کشوری به غیر از کویت مذاکره کنیم زیرا این کشور 
به سختی به ایرانی ها ویزا می دهد. ما حتی بلیت پرواز و هتل برای او گرفتیم و 

با افتخاری و یکی از حامیان باشگاه برای مذاکره به ترکیه سفر کردیم.
وی افزود: ما شش صبح به استانبول رسیدیم و هفت صبح که می خواستیم 

جلسه را برگزار کنیم با این قضیه مواجه شدیم که تیام حضور ندارد. مدیر 
برنامه اش به ما اطلاع داد که تیام در کویت با مشکلاتی برای گذرنامه اش مواجه 
شده و نتوانسته به ترکیه سفر کند. من به او گفتم که این چیزی نبود که 
بخواهید از ما پنهان کنید. من حتی پیش از سوار شدن به هواپیما نیز از مدیر 
برنامه های او پرسیدم و وی به من جواب داد که ما در فرودگاه هستیم. این به 
این معنی بود که هم تیام و هم مدیر برنامه اش به ترکیه سفر کرده اند و این بر 
خلاف چیزی بود که ما فردای آن روز دیدیم. ما همان جا به صورت تصویری 
با تیام صحبت کردیم و او نیز بهانه پاسپورت و رفتن به مکه را بار دیگر بیان  
کرد. تیام به من گفت  که شما با همین مدیر برنامه های من صحبت های خود 
را انجام دهید و نتایج را به من اطلاع دهید تا من کارها را انجام دهم. جلسه ما 
از هفت صبح تا چهار، پنج بعد از ظهر طول کشید و بحث هایی درباره قرارداد 

تیام صورت گرفت.
معاون ورزشی باشگاه استقلال درباره جلساتش با مدیر برنامه های تیام  اضافه 
کرد: ما سعی کردیم کاری را انجام دهیم که برای فوتبال ایران مهم است و 
سعی کنیم این بازیکن را برای ادامه  بازی هایمان نگه داریم. باشگاه نیز با حامی 
خصوصی خود به طور کامل از این قضیه حمایت کرده اند و پیشنهاد خود را به 
تیام دادیم. سپس قرار شد که ظرف ۲4 ساعت تیام به ما پاسخ دهد. روز شنبه 
یک ساعت با این مهاجم سنگالی صحبت کردم و او به من گفت  که مشکل 
در حال  حاضر به هیچ وجه پولی و مادی نیست و یک بهانه جدید آورد. او به 
ما گفت  که گرفتاری های خانوادگی و مشکلات شخصی همانند دعوت به تیم  

 ملی فوتبال سنگال دارد.
او ادامه داد: من به او پاسخ دادم که اگر قرار باشد از تیمی به تیم   ملی ات 
دعوت شوی آن تیم استقلال خواهد بود. درخشش او در لباس استقلال در 
لیگ قهرمانان آسیا می تواند پایه گذار حضورش در تیم   ملی فوتبال سنگال 
شود. سپس تیام ادامه  داد که من پیشنهاد از تیم های ترکیه ای و حوزه خلیج 
فارس دارم و خانواده  من راضی به بازگشت من به ایران نیستند و مشاوران من 
نیز همین عقیده را داشتند. من نیز به تیام گفتم ما شش ماه در ایران برای تو 
تمام امکانات را فراهم کرده ایم و رفتار مردم ایران با خود را دیدی و امنیت بی 
نظیر ایران را نیز ملاحظه کردی. نتیجه  این شد که ما هنوز پیگیر وضعیت او 

هستیم و منتظر هستیم که این مهاجم سنگالی به ما پاسخ دهد.
او در پایان درباره امضای قرارداد با امید سینک و الله یار صیاد منش نیز گفت : 
به جز تیام با سایر اسامی لیست وینفرد شفر مذاکره کردیم و تعدادی را نیز 
نهایی کردیم. بازیکنی باقی  نخواهد ماند و ما به طور تمام و کمال لیست مربی 

آلمانی را جذب خواهیم کرد.

دوشنبه -7 خرداد ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4567

 سرپرست باشگاه تراکتورسازی با بیان اینکه پرداخت بدهی های این باشگاه 
بر عهده محمدرضا زنوزی است، از اقدامات این باشگاه برای بستن یک تیم 
قدرتمند خبر داد. عباس الیاسی درباره واگذاری تیم تراکتورسازی تبریز به 
محمدرضا زنوزی گفت: ما برای واگذاری باشگاه فراخوان زدیم و پروسه قانونی 

طی شد. تیم واگذاری یک تیم خاص بود و تمام مراحل، قانونی طی شد.
تیم قدرتمندی بسته می شود

وی تاکید کرد: تراکتورسازی قطعا با زنوزی به اوج بر می گردد. از صحبتهای 
زنوزی متوجه شدم که او برنامه های کوتاه و بلندمدتی دارد. زنوزی می خواهد 
زیرساختها را اصلاح کند و به تیم های پایه هم توجه کند. امسال هم یک تیم 
قدرتمند را راهی لیگ می کند. با تجربه ای که زنوزی از لیگ برتر دارد می 

تواند به تراکتورسازی کمک زیادی داشته باشد.
زنوزی گسترش را رها نمی کند

سرپرست باشگاه تراکتورسازی در پاسخ به این سئوال که وضعیت مالکیت 
باشگاه گسترش فولاد با حضور زنوزی در تراکتور چه می شود؟ تصریح کرد: 
وضعیت گسترش هم در یکی دو روز آینده مشخص می شود. تا جایی که 
می دانم زنوزی گسترش را رها نمی کند چون خودش عضو هیات مدیره و 

یا مدیرعامل نیست.
مالکیت دو جانبه مغایر با قوانین فیفا؟

الیاسی درباره اینکه مالکیت یک نفر بر دو باشگاه در یک لیگ مغایر با 
قوانین فیفا است، خاطرنشان کرد: زنوزی مالک هولدینگ است. به هر حال او 

تصمیماتی دارد و برای این کار هم برنامه ای خواهد داشت.
سربازان غیر فوتبالی بر می گردند؛ فوتبالی ها بعید است

تصریح کرد:  بعد  برای فصل  تراکتورسازی  درباره وضعیت سربازان  وی 
سربازان غیر فوتبالی که به یگان های خود بر می گردند. درباره سربازان 
فوتبالی هم تا چند روز دیگر تصمیم گیری می شود. فکر نمی کنم آنها از 

تیم بروند.
صد درصد سهام واگذار شده است

»گفته می شود سپاه قصد داشت بخشی از سهام باشگاه تراکتورسازی را 
حفظ کند. آیا این خبر صحت دارد؟« الیاسی در پاسخ به این سئوال گفت: 

خیر، صد درصد سهام باشگاه به زنوزی واگذار شده است.
پرداخت بدهی ها بر عهده زنوزی است

سرپرست باشگاه تراکتورسازی در پاسخ به این سئوال که آیا باشگاه با بدهی 
هایش به زنوزی واگذار شده است، اظهار کرد: بله، در توافق طرفین آمده است 

که بدهی ها را زنوزی تسویه کند.
مبلغ بدهی ها زیاد است

الیاسی درباره مبلغ بدهی های تراکتور و اینکه آیا این مبلغ به ۱00 میلیارد 
تومان می رسد؟ گفت: بدهی ها که زیاد است ولی به ۱00 میلیارد نمی رسد.

در تراکتور می مانم
وی در پاسخ به این سئوال که آیا شما به فعالیت در تراکتورسازی ادامه می 

دهید؟ تصریح کرد: من چون غیر نظامی هستم، فعلا در  باشگاه می مانم.
سفر  به ترکیه برای تسویه حساب با ساغلام

عضو هیات مدیره تراکتورسازی همچنین در خصوص مطالبات ساغلام از 
تراکتور گفت: امروز نماینده تراکتورسازی به ترکیه رفته است تا مبلغ ۱50 

هزار دلار بدهی ساغلام را تسویه کند.

مدیرتیم فوتسال آتلیه طهران قم گفت: حسین صبوری از مربیان خوش نام این استان به عنوان 
سرمربی جدید این تیم در لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور انتخاب شد و دراین رابطه با تعدادی از 

بازیکنان مطرح قمی نیز برای پیوستن به تیم توافق کردیم.
رسول قلی زاده خاطرنشان کرد: گزینه های متعددی برای سرمربی گری این تیم مطرح بودند که در 
نهایت بعد از رایزنی و تبادل نظر، صبوری که سابقه حضور در تیم های ارم کیش قم و مربی گری در 

تیم های لیگ برتری را دارد به عنوان سرمربی انتخاب و کار خود را آغاز کرد.
صبوری سابقه مربی گری در تیم فوتسال شهرداری ساوه را نیز در کارنامه خود دارد. وی ادامه داد: ما 
با علیرضا وفایی از بازیکنان فصل قبل تاسیسات دریایی تهران به توافق رسیدیم و با ابوالقاسم اروجی از 
بازیکنان ملی پوش و محمد کوهستانی نیز در حال رایزنی هستیم که به احتمال زیاد فصل آتی در تیم 

آتلیه طهران قم بازی می کنند.
قلی زاده همچنین از توافق این تیم با ناصر اطمینان و طه نعمتی دو بازیکن ملی پوش قمی خبر 
داد و گفت: قرارداد سایر بازیکنان فصل قبل تیم آتلیه طهران قم نیز در هفته جاری تمدید خواهد 

شد.
مدیرتیم فوتسال آتلیه طهران قم با اشاره به اینکه مسئولان برای رفع مشکلات مالی این تیم قول 
مساعد دادند، گفت: مدیرکل ورزش و جوانان استان و رئیس هیات فوتبال مشوق اصلی ما برای قرارداد 

با بازیکنان و آماده سازی تیم برای حضور در مسابقات هستند.
قلی زاده اظهار داشت: در فصل جاری دنبال کسب مقامی در شان و منزلت قم هستیم و این ظرفیت 

در فوتسال استان وجود دارد.
تیم فوتسال آتیله طهران قم اول اردیبهشت ماه از حضور در لیگ برتر انصراف داده بود که با مخالفت 

مسئولان استان مواجه شد.
این تیم فصل قبل مقام پنجم را کسب کرد و امسال تنها نماینده قم در لیگ برتر فوتسال ایران می 

باشد.

 سرپرست باشگاه تراکتورسازی:

واگذاریتراکتورسازیقانونیبود
مدیرتیم فوتسال آتلیه طهران قم :

صبوریسرمربیتیمفوتسالآتلیهطهرانقمشد

معاون فرهنگی، آموزش و پژوهش وزارت ورزش و جوانان در 
آستانه برگزاری جام جهانی ۲0۱8 روسیه توصیه کرد: با پرهیز 
از ایجاد هرگونه حاشیه و انتقاد نابجا، تیم ملی فوتبال را در 
رسیدن به نتایج مطلوب یاری دهیم چرا که بعد از جام جهانی 

فرصت برای انتقاد هست. 
»عبدالحمید احمدی« افزود: تیم ملی فوتبال ایران دومین تیم 
صعود کننده پس از برزیل به جام جهانی بود که این مهم با 

فراهم کردن شرایط مطلوب کسب شد.
پرطرفدار و همواره در  ای  فوتبال رشته  اظهار داشت:  وی 
معرض دید و توجه همگان است، به همین دلیل حرف و حدیث 
نیز درباره آن زیاد است، اما باید در آستانه رقابت های جام 
جهانی ۲0۱8 روسیه شرایط را به گونه ای برای تیم ملی فراهم 

کنیم تا با آرامش به مصاف حریفان قدرتمند خود برود.

معاون وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه اظهار نظرها و نقدها 
باید منصفانه بوده و به فوتبال کمک کند تا تیم در شرایط 
بهتری قرار بگیرد نه اینکه بر هم زننده آرامش باشد، افزود: 
اکنون شرایط ایجاب می کند تا با فراهم کردن فضایی آرام 
به حضور مقتدرانه تیم ملی کمک کنیم. ایران در این رویداد 
جهانی در گروه فوق العاده دشوار با تیم مغرب قهرمان آفریقا، 
پرتغال قهرمان اروپا و اسپانیا قهرمان جهان دیدار دارد که کسب 

نتیجه مطلوب نیازمند ایجاد بهترین شرایط برای تیم است.
احمدی توصیه کرد: نباید کاری کرد که تیم ملی از شرایط 
مطلوب کنونی دور شود بلکه باید زمینه حضور امیدوارانه و 
رضایت بخش ایران در جام جهانی هرچه بهتر و بیشتر فراهم 
شود.  وی با تاکید بر پرهیز از بیان برخی مسائل گذشته که 
تکرار آن هم فایده ای برای تیم ندارد، گفت: اکنون وقت بیان 

مسائل نیست، تمرکز تیم را بر هم نزنیم، همه نقدها را باید پس 
از پایان رقابت ها و به طور کارشناسی بیان کرد. 

معاون وزیر ورزش و جوانان با درخواست از اهالی فوتبال، 
دلسوزان، کارشناسان، مدیران و دست اندر کاران امر، افزود: 
کمک کنیم تا تیم ملی به شرایط روحی و روانی ایده آل برسد. 
این وزارتخانه در رقابت های مقدماتی و تدارکاتی جام جهانی 
بیشترین حمایت را از این تیم ملی داشته است تا شرایط برای 

حضور موثر ایران در جام جهانی فراهم شود.
بیست و یکمین دوره جام جهانی فوتبال از ۲4 خرداد تا ۲4 
تیرماه امسال در ۱۲ ورزشگاه، ۱۱ شهر روسیه برگزار می شود. 
ایران در نخستین دیدار خود ۲5 خرداد 9۷ ساعت ۱8:30 به 
وقت ایران در ورزشگاه »سنت پترزبورگ« به مصاف تیم ملی 
مغرب )مراکش( خواهد رفت. ورزشگاهی، که یکی از جذاب 

ترین ورزشگاه های جهان و ورزشگاه خانگی باشگاه »زنیت« 
سن پترزبورگ است و به عنوان یکی از گزینه های میزبانی جام 

ملت های اروپا نیز در نظر گرفته شده است. 
همچنین ملی پوشان ایران در دومین دیدار ساعت ۲۱:30 روز 
30 خرداد 9۷ در ورزشگاه »آرنا« شهر»کازان« یکی از مدرن 
ترین ورزشگاه های قدیمی روسیه، به مصاف تیم ملی اسپانیا 
روز  ایران هم در ساعت ۲۱:30  خواهد رفت. سومین دیدار 
چهارم تیر ماه 9۷ در ورزشگاه »موردویا آرنا« شهر »سارانسک« 

برابر تیم ملی پرتغال است. 
تیم ملی ایران که با تیم های پرتغال، اسپانیا و مغرب در گروه 
دوم جام جهانی فوتبال ۲0۱8 روسیه هم گروه شد، امیدوار 
است بعد از پنج دوره حضور در این رویداد مهم، از مرحله 

گروهی به مرحله حذفی صعود کند. 

معاون وزیر ورزش:

اکنونزمانانتقادازتیمملیفوتبالنیست

سیاست باشگاه استقلال در نقل و انتقالات در چند سال گذشته نشان می دهد که 
مسیر پر از ابهامی را طی می کنند و گویی نظارتی هم بر این روند نیست. 

این روزها باشگاه استقلال نه خیلی جدی و نه خیلی بی تفاوت نقل و انتقالات را آغاز 
کرده است اما آنچه از همین ابتدای کار به چشم می خورد شیوه عجیب و غلط مسئول 

نقل و انتقالات این باشگاه برای حفظ بازیکنان است. 
اولین قدم هر باشگاه برای نقل و انتقالات حفظ مهره های ستاره و تاثیرگذاری است 
که قراردادشان رو به پایان است و یا قراردادهایی که است که شرط دارد و بازیکن می 
تواند از این تیم جدا شود. اصلی که باشگاه استقلال به شکلی نادرست در حال اجرای 

آن است.
از تیام شروع می کنیم. همان بازیکنی که چندی پیش شبانه و درست در ساعت های 
پایانی نقل و انتقالات در فرودگاه امام! با استقلال قرارداد بست. قراردادی که آن روزها 
به خاطر فشارهای زیاد طرفداران بسته شد چون استقلالی ها نتوانسته بودند مهاجمان 
مد نظر شفر را جذب کنند. مامه بابا تیام همان بازیکنی که تا همین چند ماه قبل پندار 
توفیقی معاون باشگاه استقلال و همچنین رضا افتخاری مدیرعامل باشگاه تاکید داشتند 
که با استقلال یک سال دیگر قرارداد دارد و جایی نمی رود، او حتی همین دو روز 
پیش در اظهار نظری روی سایت باشگاه استقلال اعلام کرد: تیام با ما هماهنگ است!

این اظهار نظر در حالی صورت گرفته حالا معاون باشگاه استقلال عنوان می کند تیام 
بهانه می آورد.اگر او با مسئولان استقلال هماهنگ است چطور به یکباره شروع به بهانه 

جویی کرده؟ همه می دانند مهاجم سنگالی برای دریافت مبلغ بالاتر نسبت به فصل 
قبل منتظر پیشنهاد مسئولان استقلال بود اما اینکه چطور تا همین یک ماه پیش به 
هواداران استقلال عنوان شده این بازیکن یک سال دیگر قرارداد دارد خودش سوال 
ایجاد می کند.چیزی که در مذاکرات توفیقی و افتخاری در مذاکره با تیام عنوان شده 
این است که مهاجم سنگالی پیشنهاد پاداش های این باشگاه را برای برد احتمالی مقابل 
السد قطر، مرحله نیمه نهایی و فینال لیگ قهرمانان آسیا را نپذیرفته و اعلام کرده 
گنجاندن این نوع آپشن در قراردادش ضمانتی ندارد چون ممکن است استقلال از این 

مراحل حذف شود و خود به خود این آپشن ها از بین می رود.
اما سوال مهمتر اینجا است که چرا باشگاه استقلال فصل گذشته با بازیکنان به شکلی 
قرارداد بسته که همه آنها خیلی راحت می توانند با پرداخت مبلغی از این تیم جدا 
شوند، آن هم بازیکنانی که همه تاثیر گذار هستند و حتی این باشگاه می توانست با عقد 
قرارداد حرفه ای از انتقال آنها به تیم های اروپایی سود کلانی ببرد. نمونه بارز آن امید 
نورافکن است که در استقلال رشد کرد اما در ۲3 سالگی با پرداخت مبلغی بسیار جزئی 
از استقلال جدا شد. از طرف دیگر مجید حسینی دیگر مدافع آینده دار فوتبال ایران هم 
بازیکنی است که این روزها شایعه جدایی اش از استقلال شنیده می شود و او هم بندی 
در قرارداد دارد که می تواند از جمع آبی پوشان جدا شود. به اینها فرشید اسماعیلی را 
هم اضافه کنید که مدعی شده با پرداخت ۲00 هزار دلار می تواند از استقلال رضایتنامه 

بگیرد.آیا این نوع قرارداد بستن برای باشگاه بزرگی مثل استقلال مناسب است؟
این نوع مذاکرات با تیام و عقد قراردادهای نصفه و نیمه که خروجی اش جدایی 
بازیکنانی است که تبدیل به ستاره می شوند ما را به یاد  روزهایی می اندازد که کاوه 
رضایی در حال مذاکره با استقلال بود و پندار توفیقی با بیان اینکه کاوه رضایی بازیکن 
اروپا ندیده ای است باعث جدایی این بازیکن از جمع آبی پوشان شد. بر کسی هم 
پوشیده نیست که کاوه ستاره فصل استقلال بود و امسال هم در اروپا و در تیم شارلروا 
خودش را به خوبی نشان داد. مسئله که کاملا در ۲ سال اخیر نمایان شده این است 
که باشگاه استقلال وقتی در حفظ و یا جذب برخی از بازیکنان ناکام می شود بلافاصله 
برای کم کردن فشار هواداران، این بازیکنان را مقابل مردم قرار می دهد.کاری که با 
کاوه رضایی شد اکنون برای تیام در حال رخ دادن است)اگر چه این موضوع شاید 
برای بازیکنان خارجی چندان مهم نباشد( و نمونه رفتارهای عجیب مسئولان استقلال 
مصاحبه امروز توفیقی با رادیو است که تیام را به بهانه آوردن متهم کرده است در حالی 
که معاون باشگاه استقلال باید به جای خراب کردن تیام به این سوال پاسخ بدهد که 
چرا با این بازیکن خوب به این شکل قرارداد بسته و چرا یک ماه پیش عنوان کرده وی 

با استقلال یک سال قرارداد دارد.

مالکیت گسترش فولاد روی هوا

نصیرزاده:نمیدانمچهمیشود
مدیرعامل باشگاه گسترش فولاد تبریز می گوید بعد از تغییر مالکیت در باشگاه 
تراکتورسازی، تکلیف باشگاهش مشخص نیست و در روزهای آینده همه چیز روشن 

می شود.
شنبه شب باشگاه تراکتورسازی تبریز رسما به محمدرضا زنوزی واگذار شد. مالک 
جدید باشگاه تراکتورسازی تبریز هم زمان مالک باشگاه گسترش فولاد تبریز هم است 
و مشخص نیست که سرنوشت این تیم چه خواهد شد. در همین رابطه هوشنگ 
نصیرزاده در گفت وگو با ایسنا، ضمن ابراز بی اطلاعی از آینده گسترش فولاد گفت: 
من هم نمی دانم در نهایت چه اتفاقی رخ می دهد و همه چیز در روزهای آینده 
مشخص می شود. او در پاسخ به این سوال که آیا زنوزی به لحاظ قانونی می تواند مالک 
هر دو باشگاه گسترش فولاد و تراکتورسازی باشد گفت: گسترش فولاد طبق قانون 
تجارت ثبت شده و به شکلی تقسیم شده که آقای زنوزی سمتی در این باشگاه ندارد 
و مشکلی ازاین جهت نیست ولی طبیعتا هزینه های تراکتورسازی به دلیل حضور 
پرشمار هوادارانش بالاست و از طرفی تامین همزمان هزینه های گسترش فولاد هم 

سخت است و به نظر می رسد که باید منتظر تصمیماتی دراین زمینه باشیم.
مدیرعامل گسترش فولاد تبریز در پایان و در پاسخ به این سوال که واگذاری این 
باشگاه مانند تراکتورسازی به شکل مزایده خواهد بود یا این که باشگاه به هرکسی که 
زنوزی تمایل داشته باشد می تواند واگذار شود گفت: مزایده تراکتورسازی به این دلیل 
بود که آنها در بورس حاضر بودند ولی گسترش فولاد وارد بورس نشده است و به 

هرکسی می تواند به راحتی واگذار شود.

گرشاسبی: هنوز پول گولچ را جور نکردیم 

حاشیههادستازسرپرسپولیسبرنمیدارند
سرپرست باشگاه پرسپولیس گفت: اگر نتوانیم پول بازیکن سابق خودمان را در یکی، 

دو روز آینده بدهیم یکی دیگر از پنجره های نقل و انتقالاتی ما بسته می شود.
حمیدرضا گرشاسبی گفت: متاسفانه تمام انرژی ما صرف بدهکاری هایی می شود 
که  مربوط به دوران مدیریت ما نبوده و با وجود اینکه باید به گولچ مبلغی در حدود 
5/۱ میلیارد تومان یدهیم اما هنوز این پول را نتوانستیم فراهم کنیم و در خطر جدی 
قرار داریم. وی افزود: اگر این بدهی ها نبود مطمئنا کارهای بزرگی انجام می دادیم 
ولی بهرحال این مسائل دینی به گردن ما است و باید به هرشکلی که به دنبال برطرف 

کردن مشکلات باشیم.  
باشگاه پرسپولیس باید رقمی در حدود ۲50 هزار یورو به گولچ استرالیایی پرداخت 

کند که در غیر اینصورت با خطر کسر امتیاز روبرو می شود.

چرا ستاره  ها راحت از جمع آبی پوشان جدا می شوند؟

تیامدرراهکاوهرضایی!

حمیدرضا صدر 
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زردآلووخواصآنبرایکبد،چشمهاوگوارش
زردآلو یکی از میوه های پرطرفدار و پر خاصیت است که در ادامه به مهمترین خواص زردآلو 

اشاره می کنیم.
زردآلو که به خاطر طعم خوشایند و رنگ آن شناخته شده است، دارای خواص زیادی است 
که ارزش آن را فراتر برده است. با لیست طولانی مواد مغذی خود، زردآلو یکی از مغذی ترین 

میوه ها محسوب می شود، دانه های زردآلو نیز دارای این خواص هستند.
زردآلو دارای کالری کم و فیبر زیاد است. ویتامین های موجود در این میوه عبارتند از ویتامین 
A و ویتامین C. علاوه بر این ویتامین ها دارای خواص زیاد دیگری هم هست. خواص زردآلو به 
رفع مشکلات زیادی از کاهش التهاب گرفته تا درمان خشکی چشم موثر است. به علاوه زردآلو 

هم به صورت خام و هم به صورت پخته قابل استفاده است.
مزیت های زردآلو به شرح زیر می باشند:

از کبد محافظت می کند
سرشار از آنتی اکسیدان است

التهاب را کاهش می دهد
از نظم بدنو و روده ها محافظت می کند
به بهبود سلامت چشم کمک می کند.

در ادامه با جزئیات بیشتری به توضیح خواص زردآلو می پردازیم.
محافظت از کبد با زردآلو

کبد علاوه بر اینکه بزرگترین اندام داخلی است، یکی از مهم ترین ها نیز هست. کبد 
عملکردهای زیادی انجام می دهد، از تولید پروتئینی گرفته که به لخته شدن خون کمک می 

کند تا شکستن چربی ها که باعث تولید انرژی می شود.
برخی بررسی ها نشان داده اند که زردآلو دارای خواص زیادی برای کبد است و حتی می 

تواند از کبد در مقابل بیماری ها محافظت کند.
در یک بررسی بر روی نمونه های حیوانی مشخص شد که زردآلو می تواند از کبد در مقابل 
آسیب ها و همچنین در مقابل کبد چرب محافظت کند. کبد چرب شرایطی است که بر اثر 
تجمع چربی در کبد بروز می کند. یک تحقیق دیگر بر روی حیوانات نشان داد در موش هایی 
که بخشی از کبد خود را از دست داده بودند، با زردآلوهایی که در آفتاب خشک شده بودند، 

بازسازی کبد بهبود پیدا کرد.
مصرف یک رژیم غذایی ضد التهاب، کاهش استرس و فعالیت جسمی بیشتر دیگر عواملی 

هستند که به بهبود عملکرد کبد کمک می کنند.
زردآلو سرشار از آنتی اکسیدان

علاوه بر مواد مغذی زیادی که در زردآلو وجود دارد، زردآلو سرشار از آنتی اکسیدان است. 
آنتی اکسیدان ها عواملی هستند که از سلول ها در مقابل آسیب های ناشی از رادیکال های 
آزاد محافطتظت می کنند. به علاوه آنتی اکسیدان ها می توانند خطر بروز برخی شرایط مزمن 

مانند بیماری قلبی و سرطان را نیز کاهش می دهند.
زردآلو سرشار از کاروتنوئید carotenoids است. کاروتوئید نوعی رنگدانه است که دارای خواص 
آنتی اکسیدان است. زردآلو به ویژه سرشار از کاروتنوئیدهای بتاکاروتن، بتا کریپتوکانتین و گاما 
کاروتن است. علاوه بر زردآلو دیگر میوه ها و سبزی ها و ادویه هایی که دارای این ماده مغذی 

هستند عبارتند از زردچوبه و گیشنیز.
زردآلو موثر در کاهش التهاب

التهاب لزوما مسئله بدی نیست. در حقیقت التهاب یک واکنش طبیعی از طرف سیستم 
ایمنی است تا به این وسیله مهاجمین را از بدن دور کند و از بدن در مقابل آسیب دیدگی 

محافظت کند.
از طرف دیگر التهاب مزمن می تواند آسیب هایی به بدن بزند که منجر به بیماری هایی مانند 

دیابت و آرتریت روماتوئید می شود.
برخی بررسی ها نشان داده اند که زردآلو دارای خواص ضد التهاب است که می تواند از بدن 
در مقابل بیماری ها محافظت کند.به ویژه دانه های زردآلو در تسکین التهاب موثر هستند. در 
تحقیقی که بر روی نمونه های حیوانی انجام شد، استفاده از عصاره روغن هسته زردآلو برای 
موش ها از روده ها در مقابل بیماری کولیت اولسراتیو، نوعی بیماری التهابی روده، محافظت 

می کند.
دیگر غذاهای ضد التهاب عبارتند از سبزیجات دارای برگ سبز، چغندر، کلم بروکلی، زغال 

اخته و آناناس.
زردآلو و کمک به نظم بدن و روده ها

زردآلو سرشار از فیبر است، تنها یک فنجان آن 3.۱ گرم فیبر دارد – بیش از ۱۲ درصد از 
نیاز روزانه شما به فیبر را تامین می کند.

فیبر بدون اینکه هضم شود در بدن حرکت می کند و حجم مدفوع را افزایش داده و از 
بروز یبوست پیشگیری می کند. یک آنالیز که پنج تحقیق را در بر می گرفت، نشان داد که 
افزایش مصرف فیبر به افزایش تعداد دفعات رفتن به دستشویی و دفع مدفوع در افراد مبتلا 

به یبوست کمک می کند.
دانه های شیرین زردآلو که به عنوان میان وعده قابل مصرف هستند، فیبر خیلی بیشتری 
دارند. یک چهارم فنجان دانه زردآلو حاوی 5 گرم فیبر است که این مقدار ۲0 درصد از نیاز 

روزانه شما به فیبر را تامین می کند.
علاوه بر زردآلو دیگر مواد غذایی سرشار از فیبر عبارتند از میوه ها، سبزی ها، آجیل ها، 

حبوبات و دانه ها.
زردآلو و تقویت سلامت چشم

زردآلو منبع فوق العاده از ویتامین A است. تنها یک فنجان زردآلوی خام می تواند ۶0 درصد 
از نیاز روزانه شما به ویتامین A را تامین کند. در حالیکه یک فنجان زردآلوی خشک می تواند 

کل نیاز شما به ویتامین A را برطرف کند.
ویتامین A نقش مهمی در سلامت چشم ها بازی می کند. در حقیقت کمبود ویتامین 

A منجر به بروز علائمی مانند نابینایی شبانه، خشکی چشم ها و کم شدن بینایی می شود.
ویتامین A علاوه بر تقویت بینایی، به روش های دیگری نیز به سلامت چشم ها کمک می 
کند. تحقیقی که بر روی نمونه های حیوانی در سال ۲0۱۶ انجام شد نشان داد که استفاده 
از عصاره هسته زردآلو به شکل موضعی در موش ها با بهبود تولید اشک، به بهبود سلامت 

چشم ها کمک می کند.
دیگر مواد غذایی سرشار از ویتامین A عبارتند از: جگر گاو، سیب زمینی شیرین، هویج، 

کلم و اسفناج.
مواد مغذی موجود در زردآلو

زردآلوی خام دارای کالری کم و فیبر زیاد، ویتامین A و ویتامین C و پتاسیم است. این میوه 
دارای کربوهیدرات است که بیشترین کالری زردآلو مربوط به کربوهیدرات است و نه مربوط 

به چربی یا پروتئین.
هشدار

گرچه دانه های شیرین زردآلو به عنوان یک میان وعده مقوی قابل استفاده هستند، اما به 
 amygdalin یاد داشته باشید دانه های تلخ زردآلو ممکن است حاوی مقدار زیادی آمیگدالین
باشند. آمیگدالین ترکیبی است که در صورت مصرف بیش از حد می تواند سطح سیانید را 
افزایش دهد. اگر تصمیم به مصرف دانه های زردآلو دارید، حتما به دنبال نوع شیرین آن باشید 

تا از بروز هرگونه مسمومیت جلوگیری کنید.
به علاوه گرچه زردآلو به صورت خشک دارای مواد مغذی زیادی است، اما کربوهیدرات و 
کالری آن نیز بیشتر از زردآلو تازه است. مصرف زیاد زردآلو خشک شده منجر به افزایش وزن 
و افزایش قند خون می شود. در مصرف زردآلو خشک شده حد اعتدال را رعایت کنید و در 

صورت تمایل بیشتر بهتر است زردآلو تازه را انتخاب کنید.
برخی افراد بعد از خوردن زردآلو دچار علائم حساسیت غذایی می شوند. اگر فکر می کنید 

به زردآلو حساسیت دارید، بهتر است از خوردن آن اجتناب کرده و با پزشک مشورت کنید.

تاثیرسرکهبرتناسباندام
سرکه سرشار از ویتامین C است و مصرف خوراکی فراوانی دارد. سرکه علاوه بر طعم 
دهندگی باعث ترشح بیشتر شیره گوارشی معده می شود و روند هضم غذا را راحت تر می سازد. 
سرکه سرشار از ویتامین ها و املاح معدنی است و وقتی به ترشی یا سالاد اضافه می شود سبب 
 C جذب مواد ویتامینی و پروتئینی موجود در آنها می گردد. سرکه به دلیل ترشی و ویتامین
حاوی اسید اسکوربیک است و باعث کاهش کلسترول خون و چربی می شود زیرا خون را رقیق 

می کند و چربی را تجزیه می کند و عامل دفع سموم بدن است.
مصرف سرکه باکتری های مضر دستگاه گوارش را از بین می برد و برای درمان یبوست، 
اسهال، دل درد و نفخ بسیار مفید است. افرادی که مبتلا به درد مفاصل، ضعف اعصاب و زخم 
معده هستند بهتر است از مصرف این مایع دوری کنند. در این مطلب به تاثیر سرکه بر تناسب 

اندام خواهیم پرداخت. همراه ما باشید.
روش های استفاده:

   یک تا دو قاشق غذاخوری سرکه سیب را به 8 اونس آب یا آب میوه یا آب سبزیجات اضافه 
کنید. نوشیدن این مخلوط فواید بسیاری برای بدن دارد.

    نوشیدن سرکه به مدت دو هفته ۱5 تا ۲0 دقیقه قبل از وعده ی غذا بسیار خوب است و 
باعث کاهش وزن 5 تا ۱0 کیلو در طی چند هفته می شود.

    وقتی سرکه می نوشید دهان خود را پس از آن حتما بشویید زیرا سرکه می تواند به مینای 
دندان آسیب برساند حتی اگر به میزان کم نوشیده باشید.

    مصرف سرکه دو تا یه بار در هر روز پس از دو هفته باعث چربی سوزی می شود. اگر در یک 
وعده غذای بیشتری خورده اید می توانید یک تا دو دوز در روز آن را اضافه بنوشید.

کلیه ها دو اندام لوبیایی شکل هستند که در دو طرف ستون فقرات و در انتهای 
قسمت میانی کمر قرار دارند. کلیه ها پالایش مواد زائد خون از خون را انجام می دهند 
که این کار با استفاده از میلیون ها پالایشگر کوچک به نام نفرون انجام می شود و مواد 

زائد از طریق ادرار دفع می شوند.
زمانی که نفرون ها آسیب دیده باشند، یا بدتر از آن، یک کلیه به طور کامل دچار 
نارسایی شود، مواد زائد در خون جمع شده و از بدن دفع نمی شوند که به بروز بیماری 

سمی منجر می شود.
بیماری مزمن کلیه شرایطی است که اغلب سال ها پیش از این که آسیب پیامدهایی 
جدی برای بدن به همراه داشته باشد، شکل می گیرد. در ادامه با برخی علائم که می 

توانند نشان دهنده ابتلا به این بیماری باشند بیشتر آشنا می شویم.
درد 

بیماری مزمن کلیه در برخی بیماران موجب پادرد، به ویژه در قسمت بالایی پشت 
یا جایی که پاها به کمر متصل می شوند )در همان سمتی که کلیه نارسا قرار دارد(، 
خواهد شد. کیست های حاوی مایع یا سنگ های کلیه نیز می توانند از بیماری کلیه 
ناشی شده و موجب درد بیشتر یا اسپاسم هایی شوند که شکل گرفته و از بین می 

روند.
دشواری در تنفس 

به واسطه مایع اضافه یا تورم در پاها، که بر حفره سینه فشار وارد کرده و تنفس 
را دشوار می سازد، تنگی نفس می تواند نشانه ای از مشکلات کلیوی باشد. آنمی 
یا کاهش گلبول های قرمز خون که سرشار از اکسیژن هستند نیز موجب کمبود 

اکسیژن هنگام حرکت )به عنوان مثال، بالا رفتن از پله ها( می شود.
طعم فلزی در دهان 

اورمیا )Uremia(، شرایطی که موجب تجمع مواد زائد در جریان خون به واسطه 
عملکرد نامناسب کلیه ها می شود، اغلب به شکل گیری طعم فلزی در دهان منجر 

می شود که با کاهش وزن ناشی از کاهش شدید اشتها همراهی می شود.

عوارض پوستی 
راش ها و تحریک پوست اغلب به واسطه کلیه های ناسالم رخ می دهند زیرا این 
اندام ها به ناگاه در دفع مواد زائد از جریان خون ناکارآمد عمل می کنند. افزایش 
مواد زائد در بدن می تواند خود را در قالب راش های پوستی، آکنه و خارش پوست 

نشان دهد.
لرز 

آنمی یا کم خونی اغلب موجب کاهش دمای داخلی بدن خواهد شد که شکل گیری 
لرز، به ویژه در اندام های انتهایی مانند پاها، دست ها، گوش ها، و بینی، حتی هنگامی 

که فرد در اتاقی گرم حضور دارد را به همراه دارد.
حالت تهوع 

کاهش اشتها می تواند به واسطه حالت تهوع شدید و حتی استفراغ ناشی از افزایش 
مواد زائد در بدن، و ناتوانی در نگه داشتن غذا در معده )گوارش ضعیف( رخ دهد.

تورم 
اگر کلیه ها در دفع مایع اضافه درون بدن ناکارآمد عمل کنند، این شرایط به تجمع 

مایع و تورم در پاها یا دست ها منجر می شود.
خستگی 

کلیه های سالم به طور طبیعی سطوح مفید از یک هورمون به نام اریتروپویتین 
)EPO( را ترشح می کنند که تولید گلبول های قرمز حامل اکسیژن به عضلات و 
مغز را تشویق می کند. اما کلیه های ناسالم سطوح کمتری از این هورمون را ترشح 
می کنند یا به طور کامل در این کار ناتوان خواهند بود که به احساس خستگی و کم 

خونی منجر می شود.
سبکی سر 

دشواری در تمرکز اغلب در نتیجه کم خونی شکل می گیرد زیرا مغز به میزان 
کافی اکسیژن دریافت نمی کند. سرگیجه، عدم توجه، حافظه ضعیف، غش کردن، و 

دشواری در تمرکز اغلب نتیجه این شرایط خواهند بود.

تغییرات در ادرار 
کلیه ها ادرار تولید می کنند، از این رو زمانی که دچار نارسایی می شوند، ممکن 
است تغییراتی در ادرار رخ دهند و بیماران نیازمند استفاده فوری از توالت باشند، برای 
دفع ادرار به طور مکرر شب ها از خواب بیدار شوند، ادرار ممکن است از نظر حجم 
افزایش داشته و با فشار بیشتری تخلیه شود، ادرار ممکن است حالت کف آلود داشته 

باشد و یا در آن خون دیده شود.
مشکلات خواب 

مشکلات خواب یکی دیگر از نشانه هایی است که به نظر می رسد دست در دست 
بیماری مزمن کلیه دارد. آنها بین 45 تا 80 درصد از بیماران مبتلا به این بیماری را 

تحت تاثیر قرار می دهند، به ویژه آنهایی که در مراحل پیشرفته بیماری قرار دارند.
شایع ترین مشکلات خواب شامل اختلالاتی مانند بی خوابی، سندرم پای بی قرار، و 
آپنه خواب می شوند. همچنین، احتمال تجربه حرکات یا انقباض های اندامی که می 
توانند به خواب رفتن و خواب باقی ماندن را چالش برانگیز کنند، وجود دارد. کمبود 
استراحت می تواند موجب فقدان پایدار انرژی شود و با گذشت زمان شاید حتی زمینه 

ساز ابتلا به اختلالات افسردگی شود.
انقباض و گرفتگی های عضلانی 

افزون بر مشکلات خواب، افرادی که در مرحله پیشرفته بیماری مزمن کلیه قرار 
دارند انقباض و گرفتگی های عضلانی که بیشتر در پاها شایع هستند را نیز تجربه می 
کنند. دلایل مختلفی برای این گرفتگی های عضلانی وجود دارند که از آن جمله می 

توان به گردش خون ضعیف در نتیجه انتقال اکسیژن کمتر به عضلات اشاره کرد.
گرفتگی های عضلانی می توانند در افرادی که سطوح برخی مواد مغذی مانند 
کلسیم و منیزیم در بدن آنها کم است، یا به واسطه استفراغ مکرر یا اسهال با دست 
رفتن مایع و الکترولیت مواجه هستند نیز شکل بگیرند. آسیب عصبی - که به واسطه 
عملکرد ضعیف کلیه ها و تجمع سموم در بدن رخ می دهد - نیز ممکن است دلیل 

گرفتگی های عضلانی باشد.
مشکلات سلامت جنسی 

یکی دیگر از نشانه های بیماری مزمن کلیه تغییرات در سلامت جنسی فرد است. 
به گفته بنیاد کلیه کانادا، بیش از نیمی از افراد مبتلا به بیماری مزمن کلیه برخی 
مشکلات در عملکرد جنسی را تجربه می کنند. برای زنان این شرایط می تواند به 
صورت کاهش میل جنسی و خشکی واژن نمایان شود، در شرایطی که برای مردان 
مشکلات رایج شامل کاهش میل جنسی، اختلال در نعوظ و مشکلات مربوط به 

انزال می شوند.
سلامت جنسی به دلایل مختلفی، از جمله خستگی و افسردگی می تواند تحت 
تاثیر بیماری مزمن کلیه قرار بگیرد. برخی داروها نیز می توانند بر میل جنسی یا 
توانایی فرد در برقراری رابطه موثر باشند و همچنین برخی بیماری ها مانند دیابت و 
بیماری عروقی که گاهی اوقات با بیماری مزمن کلیه همراه هستند نیز در این زمینه 

نقش دارند.
فشار خون بالا 

فشار خون بالا یکی از نشانه های شایع بیماری مزمن کلیه است. این یک نوع خاص 
از فشار خون بالا است که به نام پرفشاری خون کلیوی یا پرفشاری خون عروق کلیه 
شناخته می شود. پرفشاری خون کلیوی به واسطه باریک شدن شریان هایی که خون 

را به کلیه ها می رسانند رخ می دهد.
کاهش جریان خون به کلیه ها موجب می شود تا آنها فکر کنند بدن دچار کم آبی 
شده است و در واکنش هورمون هایی برای تحریک بدن به حفظ سدیم و آب ترشح 
می کنند که به افزایش فشار خون منجر می شود. پرفشاری خون کلیوی به طور 

معمول با داروهای فشار خون درمان می شود.
علائم دیگر 

افزون بر علائمی که در بالا به آنها اشاره شد، نشانه های دیگری نیز وجود دارند که 
می توانند به بیماری مزمن کلیه اشاره داشته باشند. به عنوان مثال، بدن افراد مبتلا 
به این بیماری به راحتی کبود می شود. این شرایط می تواند به واسطه کم خونی 
رخ دهد یا بیماری موجب تضعیف بافت اطراف رگ های خونی و در نتیجه تخریب 
راحت تر آن شود. بی حسی در اندام های انتهایی مانند دست ها و پاها نیز شایع است. 
این شرایط به واسطه آسیب عصبی در بدن رخ می دهد. سردرد یکی دیگر از نشانه 
های شایع بین افراد مبتلا به بیماری مزمن کلیه است و می تواند به واسطه پرفشاری 

خون، مشکلات خواب و کم خونی شکل بگیرد.

آشنایی با 
علائم بیماری 

مزمن کلیه 



محققان پارک فناوری پردیس موفق به طراحی سامانه تشخیص بیماریهای 
قلبی کودکان و نوزادان شدند.

نارسایی های قلبی مادرزادی متداول ترین نوع از بیماری های مادرزادی در میان 
اطفال است. تعداد زیادی از کودکان با بیماری های قلبی مادرزادی نهفته متولد 

می شوند که هیچ گونه نشانه ظاهری در کودک بیمار مشاهده نمی شود.
عدم تشخیص و درمان به موقع بیماری های قلبی مادرزادی نهفته و آن هم 
حداکثر تا قبل از ۱۲سالگی، بعضا عوارض وخیمی نظیر از کار افتادن قلب کودک 

یا بیماری های قلبی در بزرگسالی را به همراه دارد.

حدود 30درصد از مرگ ومیر اطفال با بیماری های مادرزادی، مربوط به اطفالی 
است که با بیماری های قلبی مادرزادی متولد شده اند.

از این رو، اطمینان از سالم بودن قلب کودکان و اطمینان از نداشتن بیماری های 
قلبی مادرزادی نهفته از اهمیت خاصی برخوردار است.

تا کنون، سیستم غیرتهاجمی برای غربالگری دقیق بیماری های قلبی مادرزادی 
نهفته کودکان به جامعه پزشکی معرفی نشده بود. به همین دلیل، تشخیص دقیق 
از وجود بیماری های قلبی مادرزادی نهفته کودکان تنها در مراکز فوق تخصصی 

قلب کودکان و به کمک سامانه اکوکاردیوگرافی میسر بوده است.
در این راستا محققان پارک فناوری پردیس سامانه غیرتهاجمی تشخیص 
بیماری های قلبی مادرزادی نهفته کودکان به نام POUYA-HEART، که یک 

فنوکاردیوگراف دیجیتال هوشمند است، به جامعه پزشکی عرضه کردند.
این دستگاه قادر است بیماری های قلبی نهفته مادرزادی کودکان را تشخیص 
دهد و از عوارض جبران ناپذیری که برای کودک بیمار پیش خواهد آمد، جلوگیری 

خواهد کرد.
این دستگاه یک سامانه غیرتهاجمی است که با روش سنجش و توصیف باند 
فرکانسی اصوات قلب اطفال وجود بیماری های قلبی مادرزادی و اکتسابی را 

تشخیص می دهد.
کشور بلژیک تنها دارنده دانش فنی این محصول است و نمونه ایرانی آن با 

استاندارد تولید شده است.

تولیدگوشیبانمایشگرکاملافراگیردستگاهتشخیصبیماریهایقلبیکودکانساختهشد
ودوربینکشویی

بسیاری از شرکت های سازنده تلفن همراه برای تولید گوشی هایی که نمایشگر آنها ۱00 
درصد از نمای بیرونی تلفن همراه را دربگیرد تلاش کرده اند؛ اما موفق نبوده اند.

 اما یک شرکت چینی به نام ویوو به این هدف دست یافته و منابع نزدیک به آن می 
گویند ویوو هدفی را محقق کرده که اپل هم هنوز به آن دست نیافته است.

گوشی یادشده که ویوو نکس نام دارد، دارای نمایشگر فراگیری است که هیچ نوع 
فرورفتگی در آن وجود ندارد. دوربین سلفی این گوشی هم به صورت کشویی طراحی 
شده و در صورت نیاز کاربر به استفاده از آن از پشت گوشی بیرون زده و در دسترس قرار 

می گیرد.
حسگر اثر انگشت این گوشی هم در زیر صفحه نمایشگر قرار می گیرد تا فراگیر بودن 
نمایشگر در پایین صفحه نیز تداوم یابد. ویوو نکس مجهز به پردازنده قدرتمند اسنپ 

دراگون 845 و 8 گیگابایت رم بوده و دارای سیستم عامل Oreo 8.0 Android است.
نمایشگر این گوشی از نوع OLED و نه ال سی دی بوده و قیمت آن 599 دلار است. 

گفته می شود رونمایی از این گوشی دو هفته دیگر اتفاق می افتد.

ساختموشکیکهارسالماهوارهبهفضارا
ارزانترمیکند

 محققان موتوری برای موشک ساخته اند که در آن از ماده پیشرانه کمتری استفاده 
می شود و در نتیجه فرایند ارسال ماهواره های کوچک به فضا را آسانتر و ارزانتر می کند.

محققان در اسکاتلند و اوکراین مشغول ساخت یک موتور موشک هستند که خود را از 
بین می برد. چنین موشکی حمل و نقل ماهواره ها را دگرگون می کند.

این موشک یک موتور اتوفاژ با میله پیشرانه ای دارد که خارج آن با سوخت جامد پوشیده 
شده و داخل میله، یک ماده اکسید کننده وجود دارد. این پیشرانه نیروی مورد نیاز برای 
پرتاب موشک را فراهم می کند. در این فرایند سوخت بخار می شود و اکسید کننده نیز در 
محفظه احتراق جریان می یابد. همچنین این موتور گرما را برای بخار کردن بخش بعدی 

پیشرانه حفظ می کند تا سیستم بتواند به فعالیت خود ادامه دهد.
 به گفته محققان با این روش ارسال ماهواره های کوچک مانند کیوب ست به مدار زمین 

ارزان تر و آسانتر خواهد بود.
پاتریک هارکنس سخنران ارشد دانشکده مهندسی گلاسگو می گوید: وسیله های پرتاب 
اصولا بسیار بزرگ هستند زیرا باید مقدار زیادی ماده پیشرانه را برای رسیدن به فضا حمل 
کنند. اگر این بخش کوچکتر شود، حجم ماده محترقه نیز به سرعت به کمتر از حجم سازه 

می رسد و درنتیجه موشک را نمی توان به مسافت طولانی پرتاب کرد.
هرچند این آزمایش هنوز در مراحل اولیه است اما به گفته محققان طراحی این موتور 
در آینده بهبود خواهد یافت. مرحله بعدی این پروژه تامین سرمایه برای تحقیق درباره به 
کارگیری موتور در موشک است. درحال حاضر از موشک هایی برای ارسال ماهواره به فضا 

استفاده می شود که باید ماده محترقه زیادی را حمل کنند.

موبایلجدیدبلکبریبایکدکمهمرموز
رونماییمیشود

 شرکت بلک بری قصد دارد ماه آتی از موبایلی رونمایی کند که مانند آیفون ایکس دو 
دوربین پشتی دارد. علاوه بر آن دستگاه دارای کیبورد فیزیکی و دکمه ای عجیب است که 

کاربرد آن هنوز مشخص نشده است.
 این شرکت به تازگی گوشه هایی از این موبایل را رونمایی کرده است. موبایل مذکور 
KEY۲ نام گرفته و دارای دو دوربین پشتی، فلش ال ای دی و کیبورد فیزیکی است.

این موبایل در حقیقت نسخه دوم KEYone است که در کنگره جهانی موبایل در فوریه 
۲0۱۷ رونمایی شد.

 نسخه جدید هم مانند KEYone با سیستم عامل اندروید فعال می شود. البته بلک بری 
به طور معمول آپدیت های مخصوص خود را به اندروید اضافه می کند تا امنیت دستگاه 

را بهبود بخشد. 
به هرحال در این موبایل یک دکمه مرموز جدید نیز اضافه شده است. این دکمه که 
دارای 9 نقطه است  در نسخه قبلی وجود نداشت. متاسفانه بلک بری  هنوز درباره کارکرد 

این دکمه چیزی اعلام نکرده است.
هنوز مشخص نیست از دو دوربین پشتی این موبایل مانند آیفون ایکس برای عکاسی 
پرتره استفاده می شود یا خیر. آیفون از اطلاعات هر دو لنز استفاده می کند تا سوژه عکاسی 

را از پس زمینه تصویر جدا کند و به این ترتیب آن را محو کند.
 به هرحال موبایل KEY۲ در ژوئن ۲0۱8 در نیویورک رونمایی می شود.این شرکت در 
ماه ژانویه اعلام کرد حداقل  تا پیش از اتمام سال میلادی، دو موبایل جدید عرضه می کند.

یک مطالعه جدید نشان داد تنها یک ساعت تابش 
خورشید به خودرو کافی است تا دمای داخل آن غیرقابل 
تحمل شود و این بیانگر خطر جدی برای کودکانی است 

که در خودرو گذاشته می شوند.
با نزدیک شدن به فصل تابستان، دمای هوا روزانه رو 
به افزایش است و دمای بالا می تواند برای خانواده هایی 
که کودک دارند در صورت بی توجهی به مشکل بزرگی 

تبدیل شود.
یک مطالعه جدید در مورد اینکه چگونه دمای بالای 
هوا در تابستان می تواند بر اتومبیل ها و کودکان در داخل 
آنها تاثیر بگذارد، منتشر شده است. یک تیم تحقیقاتی 
از دانشمندان دانشگاه ایالتی آریزونا و دانشگاه کالیفرنیا 
نشان  تا  داشتند  پزشکی سن دیگو قصد  دانشکده  در 
دهند که چگونه قرار گرفتن در معرض گرمای خورشید 

ممکن است به عنوان مثال روی یک پسر ۲ ساله در 
شش خودروی متفاوت تأثیر بگذارد. تیم تحقیقاتی سه 
تا پنج بار در روز، سه جفت از خودروهای مشابه را زیر 
نور خورشید و سایه قرار داد و میزان تغییر دما و کیفیت 

هوای داخل خودروها را اندازه گرفت.
نتایج،  دیدن  با  تحقیقاتی  تیم  اعضای  از  تعدادی 
شگفت زده شدند. هنگامی که خودرویی را که یک ساعت 
زیر خورشید بود بررسی کردند، متوجه شدند که دمای 
فرمان به طور متوسط   به 5۲ درجه سانتی گراد می رسد و 
دمای داشبورد نیز به طور متوسط به ۶9 درجه می رسد.
درجه حرارت داخلی خودرو 4۶ درجه و درجه حرارت 

صندلی ها به طور متوسط 50 درجه سانتی گراد بود.
هنگامی که تیم به خودروهای در سایه قرار داده شده 
نگاه کرد، متوجه شد که دمای فرمان به طور متوسط  4۱ 

درجه، دمای داشبورد به طور متوسط 4۷ درجه، دمای 
صندلی ها 40 و درجه حرارت داخلی خودرو حدود 3۷ 

درجه سانتی گراد بود.
محققان دریافتند اگر یک بچه ۲ ساله را در خودرو 
تنها بگذارند، درجه حرارت بدن کودک در یک ساعت 
به بیش از 40 درجه سانتی گراد می رسد. در حالی که 
اگر خودرو در سایه باشد، رسیدن به این درجه حرارت، 
وانوس"،  به طول می انجامد. دکتر "جنیفر  ۲ ساعت 
نویسنده این تحقیق و استادیار دانشگاه کالیفرنیا در 
سن دیگو گفت: ما امیدواریم که مطالعه ما بتواند آگاهی 
مردم را افزایش دهد و منجر به تمرکز تولیدکننده های 
خودرو برای پشتیبانی فنی در این راه شود و به پیشبرد 
سیاست های جدید که ایمنی و نجات کودکان و حیوانات 

خانگی را به ارمغان می آورد، کمک کند.

پژوهشگران آمریکایی در نظر دارند چاپ سه بعدی سلول ها و بافت های انسان را در 
چهارچوبی از شکر انجام دهند.

شکر، به خاطر طعم شیرین خود همیشه مورد علاقه بسیاری افراد بوده است اما شاید 
اکنون، قابلیت حل شدن شکر در مایع، به استفاده از آن در چاپ سه بعدی منجر شود.

در حقیقت، همین ویژگی ها که موجب می شوند بتوان از شکر برای آشپزی و طراحی 
استفاده کرد، کاربرد آن را در علم نیز ممکن می سازند. " دانشگاه ایلینوی در اربانا-

 ،)Matthew Gelber("کا، اعلام کرده است که "متیو گلبر شمپین")UIUC( در آمری
فارغ التحصیل دکترا و "روهیت بهارگاوا")Rohit Bhargava(، استاد مهندسی زیستی این 
دانشگاه، نوعی چاپگر سه بعدی ابداع کرده اند که می تواند ساختارهای زیستی را با استفاده 
از شکر چاپ کند. درست است که چاپگرهای سه بعدی دیگری هم وجود دارند که با 
شکر کار می کنند اما در این چاپگر، از جایگزینی برای شکر استفاده شده که از چغندر به 
دست می آید. ساختار شکر، هنگام ذوب و چاپ شدن، سرد و سفت می شود و چهارچوب 

محکمی به وجود می آورد که موجب می شود این ساختار، برای ساخت ابزار مورد نظر و 
حوزه های مربوط به سلامتی مانند مهندسی زیستی و پژوهش در مورد سرطان، کارآمد 
باشد. بهارگاوا در مصاحبه ای گفت: این روش، شیوه خوبی برای ایجاد چهارچوب هایی 
است که می توان با آن به مواد نرم شکل داد و یا از آن برای پرورش سلول ها و بافت ها 
استفاده کرد. پس از انجام این فرآیند، چهارچوب ابتدایی از بین می رود. برای مثال، یکی 
از کاربردهای این روش، پرورش بافت یا بررسی تومورها در آزمایشگاه است. کشت سلول، 
معمولا در ظرف های پهن آزمایشگاه صورت می گیرد. این کار، برخی از ویژگی های سلول 
را نشان می دهد اما روش پویایی برای بررسی چگونگی عملکرد طبیعی یک سیستم در 
بدن نیست. در بدن انسان، شکل های مشخصی وجود دارند که ایجاد و عملکرد آنها، بسیار 
به هم نزدیک است. فشار زیاد، موجب می شود شکر بدون شکل و بسیار گرم باشد و در 
نتیجه، سفت شود یا بسوزد اما تمایل ایزومالت، به سفت شدن، کمتر از شکر است و هنگام 
ذوب شدن، در برابر تغییر رنگ مقاومت می کند. گروه پژوهشی این دانشگاه، در طراحی 
چاپگر خود، از تنظیمات بسیار خاصی استفاده کردند. این چاپگر، با کنترل دقیق سرعت، 
دما و فشار می تواند نوارهای پیچیده ایزومالت و لوله هایی را تولید کند که بدون سوزاندن 

شکر یا ایجاد ساختارهای بسیار شکننده، ساختارهای آلی را شبیه سازی می کنند.
 پس از پرورش بافت در چهارچوب چاپ شده، شکر به آسانی حل می شود و ساختار 
آلی شکل گرفته را به جا می گذارد.  شکر پس از حل شدن، در مجموعه ای از لوله ها و 
تونل ها باقی می ماند که می توان مانند رگ های خونی، از آنها برای انتقال مواد مغذی یا 
ایجاد کانال هایی در ابزار خاص پزشکی استفاده کرد.  این گروه پژوهشی امیدوار است، 
پوشش های خاصی را برای کنترل زمان و سرعت حل شدن ساختارها ابداع کند که به 
پوشش اطراف قرص  شباهت دارد.  اگرچه هنوز زمان زیادی تا به کار بردن چهارچوب های 
ساخته شده از شکر در چاپ سه بعدی اندام انسانی یا در ابزار پزشکی وجود دارد، این 

فناوری، در آینده برای علم پزشکی امیدوارکننده است.

مرگباربودنهوایداخلخودروپسازتابش۱ساعتهخورشید

چاپ3بعدیاندامهایبدندرچهارچوبهاییازجنسشکر



اجتماعی6

فرماندار قم تاکید کرد

ضرورتتسریعدرایجادنواحیجدید
صنعتیدرقم

فرماندار قم بر ضرورت تسریع پاسخگویی دستگاه های مختلف به استعلامات جانمایی 
نواحی صنعتی جدید در کهك، بیدهند و صرم تاکید کرد. 

رضا سیار در جلسه هماهنگی پاسخ به استعلامات شرکت شهرك های صنعتی با هدف 
ایجاد نواحی صنعتی جدید در فرمانداری قم برگزار شده بود طی سخنانی، احداث نواحی 

صنعتی جدید را محور توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی استان ارزیابی کرد.
وی در این نشست که مدیران عامل شرکت شهرك های صنعتی قم، محیط زیست، منابع 
طبیعی، شرکت گاز و نمایندگان جهادکشاورزی، اوقاف و برق حضور داشتند اظهارداشت: 
اشتغال مناطق روستایی  و توسعه صنایع مرتبط یکی از فاکتورهای اصلی پیشرفت و توسعه 
بحساب می آید لذا می بایست  به حفظ و توسعه اشتغال در روستاها در بخش غیر کشاورزی 
توجه جدی شود. فرماندار قم افزود: برای تسریع در ایجاد نواحی صنعتی جدید در مناطق 
صرم، کهك و بیدهند لازم است که دستگاه های مسوول و خدمت رسان در کمتریم زمان 
ممکن نظرات خود را اعلام کنند تا شاهد تاخیر در اجرای این پروژه ها نباشیم و برای این 

مهم بازه زمانی محدود نیز مشخص کرده ایم.
امیر طیبی نژاد مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم نیز در این نشست با اشاره به 
اهمت و نقش نواحی صنعتی در توسعه و آبادانی مناطق روستایی تاکید کرد: خوشبختانه 
در مناطق روستایی استان ظریت ها و فرصت های تولیدی و صنعتی بالفعل فراوانی وجود 
دارد که بدلیل شرایط نامناسب محل های تولید و عدم عرضه مناسب شاهد هدر رفت ارزش 

افزوده تولیدات استان و مانعی برای توسعه فرصت های اشتغال پایدار شده است.
مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی قم ایجاد نواحی صنعتی جدید در مناطق روستایی 
قم با هدف ساماندهی و توسعه صنایع فنرسازی، تولیدذغال، حصیربافی، سبزی خشك کنی، 
بسته بندی مواد غذایی و تولید پوشاك را امری لازم و ضروری در شرایط کنونی ارزیابی کرد.

مدیر هماهنگی ترویج سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

نبایدنگاهوامگیریبهصندوقاعتبارات
خردزنانروستاییداشتهباشیم

مدیر هماهنگی ترویج سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: نباید فقط نگاه وام گیری به 
صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی داشته باشیم.

محمد رضا حاجی رضا که در مراسم آغاز به کار صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی 
روستای کرمجگان بخش کهک سخن می گفت، اظهار داشت: زنان روستایی در کنار فعالیت 
هایی که در خانواده انجام می دهند، در راستای ایجاد اشتغال و کمک به اقتصاد خانواده هم 
می توانند موثر باشند و بر همین اساس توانمند سازی زنان روستایی و تامین منابع مالی 
مورد نیاز آنان برای ایجاد اشتغال، یکی از اولویت ها تشکیل صندوق های اعتبارات خرد زنان 

روستایی است.
وی با بیان این مطلب که زنان روستایی دارای توانمندی ها و ظرفیت هایی هستند که با 
آموزش این ظرفیت های بالقوه تبدیل به بالفعل خواهد شد، افزود: زنان روستایی در کنار 
فعالیت های جاری که انجام می دهند، بعضا دارای یک فکر و ایده ای هستند که با کمی 
پردازش و آموزش می تواند تبدیل به یک حرفه و شغل شود. وی بیان داشت: یکی از اهداف 
تشکیل صندوق های اعتبارات خرد زنان روستایی حمایت از ایده های زنان روستایی برای 

رسیدن به تولید و اشتغال است که در این راستا از تمام ظرفیت ها استفاده خواهیم کرد.
حاجی رضا با اشاره به اینکه نباید به صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی فقط نگاه وام 
گیری داشت، خاطر نشان کرد: ایده های زنان روستایی که با آموزش و پردازش به مرحله اجرا 
رسیده باشد، نیازمند منابع مالی است تا به تولید و اشتغال برسد که این منابع مالی می تواند 

از طریق صندوق های اعتبارات خرد زنان روستایی تامین و در اختیار متقاضیان قرار گیرد.
وی افزود: اگر برنامه ریزی درستی داشته باشیم می توانیم با ایجاد صندوق های اعتبارات 
خرد زنان روستایی جلوی مهاجرت روستائیان به شهر را بگیریم و در راستای توسعه روستا 

گام برداریم.
مدیر هماهنگی ترویج سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: ۲5 صندوق اعتبارات خرد 
زنان روستایی در استان قم وجود دارد که در حال حاضر در بخش کهک 5 صندوق در 
روستاهای کرمجگان، صرم، فردو، وشنوه و سیرو تشکیل شده است که امیدواریم با افزایش 

مشارکت زنان روستایی، شاهد توسعه روستا و افزایش درآمد خانواده های روستایی باشیم.

مدیر امور شهرهای آبفای استان قم  خبر داد؛

حفرچاهجدیدبرایجبرانکمبودآب
درشهرجعفریه

مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم از حفر یک چاه جدید به منظور جبران 
کمبود آب در شهر جعفریه خبر داد.

احمد نکونام با اشاره به مشکلات ناشی از کمبود آب در برخی از شهرهای استان گفت: 
در این راستا برنامه ریزی گسترده ای برای مقابله با مشکل کم آبی در این شهرها شده است.

وی چالش کم آبی در شهر جعفریه را مورد تاکید قرار داد و اظهار داشت: آب مورد نیاز این 
شهر از سه حلقه چاه تأمین می شود که کاهش بارندگی ها و خشکسالی اخیر منجر به افت 

سطح آب این چاه ها و در نهایت کاهش آبدهی شده است.
مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به تمهیدات انجام شده برای 
رفع کمبود آب در شهر جعفریه خاطرنشان کرد: با تصمیم کمیته بحران شرکت آب و 
فاضلاب حفر یک حلقه چاه جدید و جابه جایی یکی از چاه های موجود شهر در دستور کار 
قرار گرفت. وی با بیان اینکه پس از اخذ مجوزهای لازم از شرکت آب منطقه ای اقدامات 
لازم برای حفر چاه انجام شد یادآور شد: با تأکیدات و پیگیری های مدیرعامل شرکت آب و 

فاضلاب در پایان سال گذشته با انتخاب پیمانکار،  عملیات اجرایی حفر چاه آغاز شد.
نکونام از پایان عملیات حفاری این چاه خبر داد و تاکید کرد: در روزهای آینده مراحل 
لوله گذاری و  پمپاژ اولیه نیز به انجام می شود و در آینده نزدیک این چاه قابل بهره برداری 

خواهد بود.
وی با بیان اینکه با وارد شدن این چاه به مدار بهره برداری حدود ۱0 لیتر بر ثانیه به ظرفیت 
منابع تولید آب شهر جعفریه افزوده خواهد شد گفت: امیدواریم با اقدامات انجام شده و 

همکاری مردم بتوانیم بر مشکلات ناشی از کم آبی در این شهر فائق آییم.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

معضلگردوغباردرقمبایداولویت
رسیدگیباشد

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: با شروع روزهای گرم سال، معضل گرد و 
غبار باید در اولویت رسیدگی به معضلات زیست محیطی استان باشد. 

تورج همتی در جلسه کارگروه مخاطرات زیست محیطی استان در سخنانی اظهار داشت: 
متأسفانه در سال های گذشته با شروع روزهای گرم سال، شاهد افزایش چشمگیر گرد و غبار 

در استان و مرکز کشور هستیم. 
وی با بیان اینکه رسیدگی به معضل گرد و غبار باید در اولویت رسیدگی به معضلات زیست 
محیطی استان قم باشد، خاطرنشان کرد: با پیگیری های بعمل آمده اعتبارات مناسبی از 
سوی سازمان حفاظت محیط زیست برای مقابله با این معضل جدی در استان اختصاص 
خواهد یافت.  مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه باید کانون های گرد و 
غبار در استان شناسایی و به صورت گسترده نهال کاری شوند، تصریح کرد: شهرداری قم نیز 

باید سند جامع فضای سبز شهر قم را هرچه سریعتر تهیه و تدوین نماید. 
وی همچنین با اشاره به بحران کم آبی و خشکسالی در استان قم، تشکیل کارگروه 
سازگاری با کم آبی در استان را مورد توجه قرار داد و گفت: همه مردم و مسؤولان باید نسبت 

به کاهش مصرف آب در بخش های کشاورزی، صنعتی و خانگی توجه ویژه داشته باشند. 

رئیس اداره فنی و حرفه ای و کاردانش آموزش و پرورش استان قم :

پوششتحصیلیدرهنرستانهایقم
35/۲درصداست

رئیس اداره فنی و حرفه ای و کاردانش آموزش و پرورش استان قم گفت: پوشش تحصیلی 
در هنرستان های این استان 35.۲ درصد است و بر اساس اسناد بالادستی و تاکیدهای 

مسئولان نظام باید در برنامه ششم توسعه سهم این آموزش ها به 50 درصد افزایش یابد. 
مسعود حمیدی افزود: در استان قم ۷0 هنرستان فنی و حرفه ای و کاردانش با بیش از ۱0 
هزار هنرجو وجود دارد که سال آینده با توجه به سه ساله شدن دوره آموزش در هنرستان 

ها این آمار به ۱5 هزار هنرجو افزایش خواهد یافت.
به گفته وی، هم اکنون در استان قم 30 هنرستان فنی و حرفه ای اعم از دولتی، غیردولتی 
و وابسته فعالیت دارد که حدود پنج هزار هنرجو در پایه های دهم و یازدهم در این مراکز 
مشغول به تحصیل می باشند. وی افزود: تعداد 40 هنرستان کاردانش نیز در این استان با 

حدود پنج هزار هنرجو به صورت دولتی و غیردولتی دایر است.
حمیدی با بیان این که یکی از موانع موجود بر سر راه ورود به هنرستان ها آگاهی نداشتن 
خانواده ها از رشته ها و شرایط تحصیل است، بیان کرد: به همین منظور هر ساله در تمام 
هنرستان های استان نمایشگاه هفته مشاغل برگزار می شود و در طول سال تحصیلی نیز با 

همکاری اداره متوسطه اول، دانش آموزان پایه نهم از هنرستان ها بازدید می نمایند.
وی اضافه کرد: اگر فرهنگ سازی شود و دانش آموزان با آگاهی و علاقه در رشته فنی و 
حرفه ای و یا کاردانش تحصیل کنند، بعد از فراغت از تحصیل، به راحتی می توانند در بازار 

مشغول به کار شده و بسیاری از آسیب های اجتماعی از بین خواهد رفت.
وی ادامه داد: در بازدیدهایی که از هنرستان ها داریم اغلب هنرجویان اعلام می کنند 
همزمان با تحصیل مرتبط با رشته تحصیلی خود مشغول به کار هستند و کسب درآمد می 
کنند، در حالی که رشته های نظری حتی پس از اخذ مدرک دانشگاهی توانایی ورود به بازار 

کار ندارند و اکثرا بیکار هستند. 

آیا حذف طلاق کمکی به زنان می کند؟!

مهر طلاق، جنگ حذف و ثبت 

گزارش از ناهید حاجی خانی

هر سال شمار زیادی از افرادی که ازدواج می کنند به دلایل مختلف برای بار اول، 
دوم یا بیشتر طلاق می گیرند و البته عده ای از آنان برای ادامه زندگی از لحاظ 

اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی با مشکلات و چالش هایی مواجه می شوند. 
زمانی طلاق گرفتن یک تابو بود.. در روستا و حتی شهرهای کوچک و در جمع 
خانوادگی طلاق گرفتن افراد مخفی می ماند و بیشتر خانواده ها از مطرح کردن آن 
خوداری می کردند، اما حالا اوضاع فرق کرده است. کمتر خانواده ای را می بینی که 

در بین اطرافیانش طلاقی اتفاق نیفتاده باشد.
حالا عده ای برای کاهش بار احساسی و برخی تبعات فرهنگی طلاق و شاید 
کاهش آسیب های اجتماعی و اخلاقی برای افراد مطلقه به فکر حذف مهر طلاق 

از شناسنامه افتاده اند. 
سازمان ثبت احوال کشور اعلام کرده که در سال 9۶ تا ۱5 اردیبهشت امسال 
۶05 هزار و 404 مورد ازدواج و ۱۷۶ هزار و 9۲4 واقعه طلاق ثبت شده است و 
میانگین سن مردان در اولین ازدواج ۲۷.3 سال و میانگین سن زنان نیز در اولین 

ازدواج ۲۲.8 سال بوده است.
* با عشق ازدواج کردم و با نفرت طلاق گرفتم

خانم 3۷ساله ای می گوید حدود سه سال است که طلاق گرفته ام و یک پسر 
۶ساله دارم، روزگاری عاشق همسرم بودم با سماجت و التماس توانستم رضایت 
پدر و مادرم را برای ازدواج با همسرم را بگیرم، اگر چه در طول زندگی هشت ساله 
مشترک با همسرم، همیشه احساس نارضایتی والدینم مرا آزار می داد و هر چه آنها 
سعی می کردند این نارضایتی خودشان را برای دوام زندگی ام پنهان کنند، ولی من 
آن را درک می کردم، پدر و مادرم همیشه در دعواهایی که بین من و همسرم پیش 

می آمد ما را به گذشت و ادامه زندگی تشویق می کردند.
وی ادامه می دهد: اما دیگر این تشویق ها و گذشت ها نتیجه نداشت و سرانجام 
کارمان به طلاق کشیده شد و من در قبال گرفتن فرزندم از تمام حق و حقوقم 

گذشتم و یک ریال از همسرم نگرفتم.
این خانم با یک دنیا اندوه در حالی که دستانش را در هم گره کرده و سرخ شدن 
صورتش بیان از مشکلات عدیده ای دارد که در روند گرفتن طلاق و زندگی بعد از 
طلاق تجربه کرده است، می گوید: بعد از طلاق ابتدا در منزل پدرم با پسرم زندگی 
می کردم، اما رفت و آمد خواهر و برادرانم و ارتباط آنها با فرزندانشان موجب شد تا 
پسرم کمبود پدرش را احساس کند.این موضوع علاوه بر اینکه او را رنج می داد از 
او پسری حسود، لجباز و پرخاشگر ساخته بود، سرانجام تصمیم گرفتم که با فرزندم 

زندگی مستقلی داشته باشم.
او ادامه می دهد: با مقدار پولی که از خانواده ام گرفتم، آپارتمان کوچکی البته به 
نام پدرم اجاره کردم و از همان جا بود که سایه سنگین طلاق را بر زندگی خود و 
پسرم بیشتر احساس کردم، چون پدرم اعتقاد داشت، نباید همسایه ها و دیگران 

متوجه شوند که طلاق گرفته ام تا بتوانم در آرامش زندگی کنم.
این موضوع اولین ضرر مهر طلاق برای من بود. دیگر ناچار بودم برای تامین زندگی 
مشغول به کار شوم و هر جا با ارائه شناسنامه متوجه طلاق من می شدند طوری 
دیگر به من نگاه می کردند. برخی هم مرا برای کار، پذیرش نمی کردند و برخی ها 

هم قصد ایجاد مزاحمت داشتند.
این خانم تاکید می کند: نبود مهر طلاق در شناسنامه برخی از مشکلات امثال 
من را برای زندگی آینده حل می کند. او با تاسف می گوید: روزگاری برای ثبت 
مهر ازدواج با پدر و مادرم جنگیدم، الان این مهر دست پای من را برای یک زندگی 

راحت و تهیه کار در جامعه بسته است.
وی می گوید: طوری در این سه سال اذیت شدم و مورد بی احترامی از سوی 
برخی افراد قرار گرفتم که مجبور شدم دوباره به خانه پدرم بیایم و در طبقه بالای 
منزل آنها مستقر شوم تا هم خیال پدر و مادرم راحت باشد و هم من از گزند برخی 

آسیب ها که افراد سودجو و مردم آزار برایم فراهم می کنند در امان باشم. 
در مقابل این خانم برخی دیگر مانند یک مادر ۶8 ساله که دو پسر و یک دختر 
ازدواج نکرده دارد، اعتقاد دارد که برداشتن و حذف مهر طلاق موجب ایجاد برخی 

مشکلات می شود و دست برخی افراد را برای سوء استفاده ها باز می گذارد و به 
راحتی برخی کسانی که ازدواج کرده اند می توانند، ادعا کنند که مجرد هستند و 

به این ترتیب اعتماد در جامعه کاسته می شود.
* هر تعداد ازدواج و طلاق باشد در سند ثبت می شود 

سیف الله ابوترابی، سخنگوی سازمان ثبت احوال به خبرنگار ایرنا می گوید: بر 
اساس ماده 33قانون ثبت احوال همه ازدواج و طلاق هایی که هر فرد دارد در سند 

دفاتر ثبت کل وقایع ثبت می شود. 
او می افزاید: اما در شناسنامه آخرین واقعه ازدواج و طلاق ثبت می شود و برای 

زوج چنانچه دارای تعدد زوجات باشد، ازدواج ها در شناسنامه باقی می ماند. 
در ماده 33 قانون ثبت احوال آمده است: کل وقایع ازدواج و طلاق یا وفات زوج یا 
زوجه و رجوع و بذل مدت و فسخ نکاح باید در دفاتر ثبت کل وقایع ثبت شود، ولی 
در المثنی شناسنامه زن یا مرد آخرین نکاح و طلاق یا بذل مدت و در صورت تعدد 
زوجات آن تعداد ازدواج که به قوت خود باقی است منعکس خواهد شد. ازدواج و 

طلاق غیر مدخوله در المثنی شناسنامه درج نخواهد شد.
همچنین در ماده 34 قانون ثبت احوال تاکید شده، افشای این اطلاعات در دفاتر 
ثبت کل وقایع و اسناد سجلی جز برای صاحب سند و مقامات قضایی و دولتی ذی 

صلاح ممنوع است.
سخنگوی سازمان ثبت احوال اضافه می کند: همچنین اگر در هنگام ثبت طلاق 

زوجه دوشیزه باشد واقعه ازدواج و طلاق از شناسنامه وی حذف می شود.
وی ادامه می دهد: به دلیل مراجعات مکرر افرادی که طلاق گرفته بودند با تاکید 
بر آسیب های اجتماعی که در جامعه آنها را تهدید می کند، یک ایده در کمیسیون 
قضایی و حقوقی مجلس در خصوص حذف مهر طلاق از شناسنامه مطرح شد تا 

بعد از بررسی در قالب یک طرح یا لایحه به مجلس ارائه شود.
ابوترابی تاکید می کند: در این مورد رئیس سازمان ثبت احوال در نشست با 
کمیسیون حقوقی مجلس حاضر شد و ضمن ارائه توضیحاتی در این خصوص اعلام 

آمادگی کرد تا همکاری های لازم برای اجرای این طرح را داشته باشد. 
به گفته سخنگوی سازمان ثبت احوال در حال حاضر در بیش از ۲00 هزار محل،  
استعلام برخط درباره ازدواج و طلاق وجود دارد و ۱۲0 سازمان و نهاد خصوصی 
و دولتی به صورت آنلاین با ثبت احوال در ارتباط هستند و به راحتی می شود 
استعلام گرفت، اما این استعلام ها فقط توسط این نهادها و دستگاه ها انجام می 

شود و افراد به این امکان دسترسی ندارند.
ابوترابی همچنین در مورد اخذ گواهی تجرد هم گفت: در حال حاضر گواهی تجرد 
برای ایرانیان خارج از کشور و ایرانیانی که قصد خروج از کشور را دارند و برای ارائه به 
مراکز دانشگاهی خارج کشور صادر می شود و این گواهی در داخل کشور با تقاضای 

دستگاه های متقاضی صادر می شود.
* حذف مهر طلاق کمکی به زنان نمی کند

سید حسن موسوی چلک، رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران نیز در این 
مورد به خبرنگار ایرنا می گوید: هر فردی که به هر طریقی طلاق می گیرد، باید 

قبول کند که این طلاق اتفاق افتاده و به هیچ وجه نمی توان آن را کتمان کرد.
او می افزاید: با این کار )حذف مهر طلاق از شناسنامه افراد مطلقه( فقط بستر 
کتمان کاری فراهم می شود. هیچ کاری دیگر با این اقدام انجام نمی شود و فقط 

کتمان کاری در جامعه را گسترش می دهد.
او تاکید می کند: حذف واژه طلاق از شناسنامه هیچ کمکی به زنان مطلقه نمی 
کند. مگر اینکه بخواهیم با این کار پنهان کاری را ترویج کنیم، در عین حال هیچ 

کمکی هم به کاهش آسیب های زنان نخواهد کرد.
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران ادامه می دهد: افرادی که طلاق گرفته 
اند، باید توجه داشته باشند که به هر حال طلاق صورت گرفته و این سابقه همیشه 
با آنها هست، بنابراین اگر قصد تشکیل زندگی جدید را دارند برای ثبات آن زندگی، 
بهتر است که خیلی شفاف و صادقانه واقعیت گفته شود. با دلایل از نظر من حذف 

واژه طلاق از شناسنامه هیچ توجیه و دلیل منطقی و قابل قبولی ندارد. 
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